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Radnice ve středu náměstí byla postave-
na patrně ve druhé polovině 14. století za 
vlády Karla IV. Dodnes se z  ní dochovala 
věž s  gotickou kaplí. Radnice byla sídlem 
volené městské rady, tedy dvanácti konše-
lů. Z nich byl každý měsíc jeden ustanoven 
purkmistrem. Každý rok šest konšelů odstu-
povalo a bylo voleno obcí šest nových, na-
vrhovaných odstupujícími. Nejstarší známou 
městskou radu z  roku 1432 tvořili: Řehoř, 
kolář Václav, švec Jíra, Sedláček, Horkyš, ko-
vář Martin, Sekáč, Jan Svojanovský, Macek, 
Ficek, švec Jan. Město podléhalo královně 
a dohlížel na ně podkomoří. 

V 18. století – bývá označováno jako zla-
tý věk města – přestala stará radnice po-
stačovat potřebám provozu i  reprezentace. 
Tak byl roku 1731 položen základní kámen 
radnice nové a  22. dubna 1744 se konalo 
první slavnostní zasedání městské rady. „Na 
rynku před domem radním v  čas trvání 
sezení měšťané v  parádě stáli, několikrát 
vystřelili a zdravici učinili, též páni zpěváci 
s bubny a troubami se slyšeti dali a za to 
jim z důchodu obecního trunk piva zaplacen 
a vydán byl.“ 

Změnil se i  systém správy, nejvýraznější 
byla reforma císaře Josefa II., který nařídil 
roku 1788 zřízení byrokratických magistrá-
tů, jehož úředníci měli právnické vzdělání. 
V  radnici přestala samospráva úřadovat 
v roce 1941. 

Zájemci o  podrobnější informace mohou 
sáhnout po knize Dějiny města Poličky či po 
muzejní brožuře Polička – barokní a gotická 
radnice. Nově obnovený hlavní zasedací sál, 
obě radniční kaple i expozice galerie jsou pří-
stupné od června s průvodcem muzea (pro-
vozní doba na www.cbmpolicka.cz). 

Městské muzeum a galerie Polička 

Barokní 
radnice 
slaví  
280 let

Rada města Poličky schválila 4. března 2024 
novinku, která má za cíl podpořit porodnost 
v našem městě. Jedná se o Pravidla pro po-
skytování finančního příspěvku na narozené 
dítě. Tento alespoň symbolický dárek umožní 
vyplatit 5 tis. Kč pro každého nově narozeného 
občánka v Poličce. Zároveň byla do rozpočtu 
města pro tento rok vyčleněna částka 400 tis. 
Kč, která umožní tento příspěvek hradit. 

Jaké důvody vedly město k  tomuto roz-
hodnutí? Polička opakovaně čelí meziroč-
nímu poklesu počtu obyvatel. Nutno po- 
dotknout, že nejen Polička, ale stejný pro-
blém řeší většina měst v ČR. Dle údajů evi-
dence obyvatel Městského úřadu Polička 
se v  roce 2023 narodilo 72 dětí s  trvalým 
pobytem v našem městě, zemřelo 95 našich 
spoluobčanů. Celkový počet evidovaných 

Město Polička přispěje
na nově narozené občánky

obyvatel k  1. lednu letošního roku dosáhl 
stavu 8 466. Pro srovnání – nejvyšší počet 
obyvatel v Poličce byl v roce 1997 – 9 319. 

Jaká jsou tedy pravidla poskytnutí příspěv-
ku? O  finanční příspěvek je oprávněn žádat 
rodič dítěte, které se narodilo po datu 1. 1. 
2024 včetně a ode dne narození do dne podá-
ní žádosti o finanční příspěvek má nepřetržitý 
trvalý pobyt v Poličce. Podmínkou také je, že 
alespoň jeden z jeho zákonných zástupců má 
ode dne narození dítěte do dne podání žádosti 
o finanční příspěvek nepřetržitý trvalý pobyt 
v  Poličce, a  žadatel není v  době podání žá-
dosti dlužníkem města Poličky. Žadatel podá 
žádost o finanční příspěvek na předepsaném 
formuláři. Formulář je k dispozici na webových 
stránkách města Poličky a také bude k dispo-
zici na podatelně městského úřadu. V případě 

dvojčat a vícerčat je žadatel oprávněn podat 
žádost na každé dítě. Žádost bude možné po-
dat do 12 měsíců ode dne narození dítěte. Na 
webu města najdete i podrobná pravidla. 

Nezbývá než si přát, aby částka 400 tis. 
Kč byla z městského rozpočtu během roku 
vyčerpána a byla využita pro nové občánky 
Poličky v plné výši. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města
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přijatá na 5. schůzi 
Rady města 4. března

RM schvaluje uzavření smlouvy o po-
skytnutí programové účelové dotace 
na požární techniku a věcné prostředky 
požární ochrany jednotky sboru dobro-
volných hasičů obce č. OKŘ/24/20475 
z  rozpočtu Pardubického kraje na rok 
2024 s Pardubickým krajem. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o dílo 
na veřejnou zakázku „Zpracování Změny 
č. 5 Územního plánu Polička“ se zhoto-
vitelem Ing. arch. Markem Janatkou, se 
sídlem Lázně Bohdaneč, dle důvodové 
zprávy. 

RM rozhoduje o  výběru dodavatele 
veřejné zakázky „Zpracování 6. úplné ak-
tualizace územně analytických podkladů 
ORP Polička“ takto: vybraným dodava-
telem je společnost EKOTOXA, s.r.o., se 
sídlem Brno, dle důvodové zprávy. 

RM schvaluje dodavatele akce „Opra-
va chodníku mezi ul. Revoluční a U Trati 
v Poličce“ společnost Ditera, s.r.o., se síd-
lem Litomyšl. 

RM schvaluje doplatek roční odměny 
za rok 2023 Ing. Bc. Štěpánce Dvořáko-
vé, ředitelce příspěvkové organizace DPS 
„Penzion“ Polička. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o dílo 
pro zakázku „Výměna podlahové krytiny 
v sále č. 214 v budově radnice, Palackého 
nám. 2. Polička“ se společností Design 
Alfa, s.r.o., se sídlem Polička. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o po-
skytnutí dotace KH/24/20606 na konání 
multižánrového festivalu „Polička*555“ 
s Pardubickým krajem. 

RM rozhoduje o výběru dodavatele za-
kázky Ošetření stromů v Poličce 2024_2: 
vybraným dodavatelem je firma URBAN 
FORESTRY, s.r.o., se sídlem Brno. 

RM schvaluje záměr společnosti T-Mo-
bile Czech Republic, a.s., se sídlem Praha, 
vybudovat na území města Poličky optic-
kou síť pro vysokorychlostní internetové 
připojení a související služby. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o do-
dávce vody a odvádění odpadních vod č.  
SML  - 2024 - 031- 000058 do domu čp. 
221 v  ulici Nová s  dodavatelem VHOS, 
a.s., se sídlem Moravská Třebová, dle dů-
vodové zprávy. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o úhra-
dě nákladů na úklid a nakládání s odpady 
tabákových výrobků se společností NE-
VAJGLUJ, a.s., se sídlem Praha. 

RM bere na vědomí rezignaci RNDr. Ja-
kuba Skalníka na funkci člena Zastupitel-
stva města Poličky a vydání „Osvědčení 
o nastoupení do funkce člena Zastupitel-
stva města Poličky“ Mgr. Milanu Matou-
šovi.

Usnesení
z 1. zasedání  
Zastupitelstva města  
22. února 2024

ZM schvaluje záměr financování stavby „Dešťová 
zdrž na odlehčení pod OK 4 v  Poličce“ z  rozpočtu 
města Poličky na roky 2024 až 2025 dle důvodové 
zprávy. 

ZM 
I. schvaluje návrh rozpočtu města Poličky na rok 

2024
příjmy ve výši 453.130,6 tis. Kč
výdaje ve výši 631.475,0 tis. Kč
schodek ve výši 178.344,4 tis. Kč
který je kryt třídou 8 – financování 
Pověřuje správce rozpočtu jeho rozpisem do plného 

třídění rozpočtové skladby dle vyhlášky č.323/2002 
Sb., ve znění pozdějších předpisů. 

Závaznými ukazateli na rok 2024 se stávají: 
- běžné příjmy včetně dotací ve výši
 383.227,6 tis. Kč 
- kapitálové příjmy včetně dotací ve výši
 69.903,0 tis. Kč 
- splátky jistin úvěrů
 1.888,2 tis. Kč 
- mimorozpočtová rezerva ve výši
 19.339,1 tis. Kč 
- běžné a kapitálové výdaje v tabulkové části s roz-

pisem na jednotlivé kapitoly v přiložených materiálech 
na straně č. 4 a 5 

II. zmocňuje radu města 
a) k provádění rozpočtových opatření do celkové 

výše 300,0 tis. Kč, 
b) k provádění rozpočtových opatření bez omezení 

u účelově přidělených finančních prostředků z vyšších 
územních samosprávných celků, státního rozpočtu 
a státních fondů, případně z fondů EU. 

ZM mění termín pro konání navrhovaného místní-
ho referenda na území města Poličky v otázce záka-
zu provozování hazardních her na termín vyhlášený 
pro konání nejbližších voleb do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR. 

ZM vyhlašuje v souladu s § 84 odst. 2 písm. i) zá-
kona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů a v souladu s § 14 zákona 
č. 22/2004 Sb., o místním referendu a o změně ně-
kterých zákonů, ve znění pozdějších předpisů, místní 
referendum na území města Poličky v otázce: „Poža-
dujete, aby Město Polička učinilo veškeré možné kro-
ky v samostatné působnosti vedoucí k zákazu provo-
zování hazardních her uvedených v § 3 odst. 2 písm. 
d), e), f) zákona č. 186/2016 Sb., o hazardních hrách, 
ve znění pozdějších předpisů, a to na celém svém úze-
mí?“, a to v termínu vyhlášeném pro konání nejbliž-
ších voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 
ve dnech pátek v době od 14:00 do 22:00 hodin a so-
bota v době od 8:00 do 14:00 hodin s hlasováním ve 
všech volebních místnostech na území města Poličky. 

ZM odůvodňuje vyhlášení místního referenda ná-
sledovně: Město Polička má zájem umožnit svým 
občanům vyjádřit svůj politický názor na zákaz pro-
vozování hazardních her na celém území města Polič-
ky prostřednictvím místního referenda. Město má 
v  úmyslu realizovat rozhodnutí občanů vyplývající 
z  místního referenda přípravou a  vydáním obecně 
závazné vyhlášky. 

ZM odhaduje náklady na konání místního referen-
da v částce 50.000 Kč. Tyto náklady budou hrazeny 
z rozpočtu města Poličky. V souvislosti s rozhodnutím 
přijatým v místním referendu neočekává město Polič-
ka zvláštní náklady mající dopad na rozpočet města 
Poličky pro rok 2024. 

ZM schvaluje výši odměn pro okrskové komise. 
ZM schvaluje výši odměn pro místní komisi. 
ZM schvaluje poskytnutí účelové neinvestiční do-

tace POST BELLUM, z. ú., se sídlem Praha na realizaci 
projektu „Příběhy našich sousedů v Poličce“. 

ZM schvaluje smlouvu o poskytnutí účelové dotace 
z rozpočtu města Poličky č. 001/2024 se společností 
T.E.S., s.r.o., se sídlem Polička na provoz zimního sta-
dionu, plaveckého bazénu, koupaliště a ubytovny ve 
výši 15.823.000 Kč. 

ZM stanoví odměny za výkon funkce předsedy 
osadního výboru a předsedy komisí rady, kteří nejsou 
neuvolněnými zastupiteli. 

ZM ukládá starostovi města předložit na červnové 
zasedání ZM materiál, jak bude řešena bezpečnost 
v městském parku.

Setkávám se s  názorem, že z  usnesení 
rady a  zastupitelstva, která si pravidelně 
můžete přečíst v Jitřence, se člověk mnoho 
nedozví. Existuje ale přece jen cesta, jak se 
pohodlně z tepla domova  začíst do smluv, 
které město podepisuje a které má násled-
ně povinnost zveřejnit. I  za tímto účelem, 
tedy pro účely veřejné kontroly, byl v  roce 
2015 schválen zákon o  registru smluv č. 
340/2015 Sb. 

Jak se tedy můžete dozvědět víc o hospo-
daření města? Základem je znát webovou 
adresu, která vás přímo zavede na registr 
smluv našeho města. Tady je: 

https://smlouvy.gov.cz/vyhledavani?-
subject_idnum=00277177 

Zde se vám zpřístupní všechny povinně 
zveřejňované smlouvy od účinnosti zákona, 

Registr smluv a co občan s ním?
tedy od poloviny roku 2016. V úvodu může-
te zadat období, které vás zajímá, může vás 
třeba zajímat, kolik zakázek určitá firma od 
města dostala, co je obsahem těchto smluv, 
kolik město zaplatilo, ale i  třeba kolik bylo 
následně podepsáno dodatků a proč. 

Určité údaje ve smlouvách najdete začer-
něny a  to je v  pořádku. Zákon ukládá, že 
je třeba některé údaje ve smlouvách ano-
nymizovat, protože jsou prostě neveřejné. 
Ale i přes tato omezení máte možnost znát 
mnohem víc, než je jen stručně zveřejněné 
usnesení na zakázku XY. 

Díky této evidenci, kterou registr zpřístup-
ňuje všem, mají i občané přehled o hospoda-
ření města a stávají se přirozeným nástrojem 
veřejné kontroly a to je dobře. 

Eva Skalníková, zastupitelka Pro Poličku
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Zastupitelé města Poličky schválili na 
svém zasedání ve čtvrtek 22. února 2024 
nejdůležitější dokument roku, tím je rozpo-
čet 2024. Konečnému schválení předcházela 
dlouhá a podrobná diskuse zastupitelů, ale 
i  několikahodinové pracovní zastupitelstvo, 
rozpočet také projednal finanční výbor a sa-
mozřejmě rada města. Příprava rozpočtu 
tedy byla dlouhá a  důkladná. „Každoročně 
věnujeme nejdůležitějšímu dokumentu měs-
ta adekvátní čas na projednání, návrh je dí-
lem vedení města, odborů, rady, ale i všech 
zastupitelů,“ komentuje starosta města. 

Jedná se historicky o nejvyšší rozpočet ve 
výši více než 630 mil. Kč, z toho 285 mil. Kč 
tvoří investice. 

Základní změnou, se kterou město pro ten-
to rok musí a  vlastně nemůže počítat, jsou 
příjmy z městských lesů. Po několika boha-
tých letech, kdy díky kůrovcové kalamitě zís-
kával rozpočet vysoké finanční prostředky, 
nyní přichází o desítky milionů korun pro in-
vestování. Pro letošní rok se tedy počítá se zá-
sadním snížením objemu vytěženého dřeva, 
tudíž dojde k citelnému snížení příjmů z jeho 
prodeje. Městské lesy musí zbylé získané fi-
nance použít do obnovy zničených lesů. Nižší 
příjmy bude mít město i díky státní úpravě 
daní z hazardu, příjmy se nám krátí o miliony 
korun. Při prvním vyhodnocení všech navrže-
ných položek rozpočtu 2024 tak chybělo 100 
mil. Kč k jejich pokrytí, proto musely být ně-
které akce vyřazeny anebo odloženy. 

I  přesto Poličku čekají důležité investič-
ní akce. Co naše město tedy v  tomto roce 
čeká? Zde výběr alespoň některých: 

Rekonstrukce zimního stadionu – 40 mil. 
Kč, dešťová zdrž pro odlehčení nečistot 
odtékajících do Bílého potoka – 20,5 mil. 
Kč, park Švermova – 2,1 mil. Kč, krajinář-
ské úpravy lesoparku Liboháj – 2,5 mil. Kč, 
Modřec – terénní úpravy podél komunikace 
– 2,3 mil. Kč, přestavba prostranství taneč-
ního parketu v areálu bývalého koupaliště ve 
Stříteži – 600 tis. Kč, půdní vestavba dvou 

Rozpočet roku 2024 schválen
bytů v Lezníku – 5,5 mil. Kč, MŠ Palackého 
Polička – rekonstrukce soc. zařízení + dělicí 
stěna mezi kuchyní a jídelnou – 1,6 mil. Kč, 
MŠ Luční – projektová dokumentace řešící 
rekonstrukci WC, umýváren, vody a kanali-
zace, topení a zároveň realizace akce – 5,2 
mil. Kč, městská knihovna – dostavba dět-
ského oddělení – 32 mil. Kč (z toho dotace 
20 mil. Kč), vestavba 3 sociálních bytů do 
podkroví na ul. Smetanova – 12, 5 mil. Kč, 
investice do parkovišť – 2,3 mil. Kč – např. 
dokončení parkoviště na ulici Luční, projek-
tová dokumentace parkoviště mezi zimním 
stadionem a tenisovými kurty, rozšíření par-
kovacích stání u bytového domu čp. 983 na 
ul. Hegerova…, oprava komunikací a chod-
níků – 34 mil. Kč – např. – ulice Erbenova 
a Haškova – 28,8 mil. Kč – stavební úpravy 
+ 6,9 mil. Kč – vodovod, část chodníku na ul. 
Starohradská od křižovatky s ul. Střítežská 
po konec města – 11 mil. Kč, propojovací 
komunikace Sídliště Hegerova a průmyslové 
zóny – 12 mil. Kč, stavební úpravy části ul. 
Zákrejsova (chodník, komunikace, parkoviš-
tě), stavební úpravy komunikací u bytového 
domu čp.899-903 ul. Hegerova, úprava části 
prostranství před vlakovým nádražím. A 1,1 
mil. Kč půjde do dětských hřišť, z toho např. 
i discgolf v Liboháji – 450 tis. Kč. 

Velmi očekávaný projekt revitalizace ná-
městí B. Martinů je prvním z projektů pod 
čarou rozpočtu, ale zároveň je zde velká 
naděje na přidělení dotace. Pokud dotace 
vyjde, město zafinancuje zbylou částku ná-
kladů a jeho realizace začne již v tomto roce. 

Každoročně město investuje nemalé fi-
nanční prostředky do svých kulturních pa-
mátek, pro tento rok např.: hrad Svojanov – 
revitalizace zahrady – 4 mil. Kč, radnice 6,2 
mil. Kč – dokončení opravy fasády. 

Náklady jsou předpokládané a mohou se 
samozřejmě měnit dle výsledků výběrových 
řízení. Do rozpočtu řady akcí jsou zároveň 
zahrnuty dotační prostředky. 

Naděžda Šauerová, tisková  mluvčí města 

Mám radost, že v  posledních letech in-
vestujeme do sportu a rozvoje sportovní in-
frastruktury stále větší finanční prostředky. 
Sport je mojí srdeční záležitostí, a proto Vám 
chci přiblížit výhled na nejbližší období. 

Největší akcí v této oblasti pro rok 2024 
je plánovaná a již dříve představená rekon-
strukce zimního stadionu, kterou si vyžádal 
především špatný stav střešní krytiny. Roz-
počet také počítá s  pokračováním obnovy 
veřejně přístupných sportovních hřišť, které 
byly vždy nedílnou součástí městských částí. 
Po obnově hřišť v ulicích M. Bureše a Wol-
kerova přichází na řadu hřiště mezi ulicemi 
Dukelská a Luční. Rovněž je vyčleněna část-
ka na projektovou dokumentaci pro přípravu 
rekonstrukce hřiště na Sídlišti Hegerova. 

Rozpočet nezapomíná na sport
Další investice do sportovišť se připravují pro 

budoucí léta ve formě projektové dokumenta-
ce. To se týká například letního stadionu. Jeho 
zázemí pro sportovce, ale i veřejnost, je vlivem 
stáří areálu ve špatném stavu. Město jedná 
o převzetí fotbalového stadionu do svého ma-
jetku (současným majitelem je SK Polička, z.s.), 
aby mohla být započata jeho postupná moder-
nizace. Ta by měla spočívat v rekonstrukci šaten 
a dalšího zázemí pro sportovní činnost. Mělo by 
vzniknout mimo jiné hřiště s  umělou trávou. 
Projekt do budoucna počítá i s obnovou atle-
tického stadionu. Areál by měl sloužit nejen pro 
sportovní kluby, ale i pro širokou veřejnost jako 
centrum aktivního využití volného času. 

S pozdravem Sportu zdar! 
Pavel Štefka, místostarosta 

V  jarním období čeká poličské lesy velká 
obnova a  zalesnění. Upřesňuje Ing. Radek 
Krejčí, vedoucí Odboru lesního hospodářství: 
„Vysazovat budeme na všech lesnických 
úsecích, dohromady 270 000 kusů sazenic, 
cca zalesníme 50 ha holin. V druhové sklad-
bě bude převažovat smrk (138 000 ks), buk 
lesní (50 000 ks) a  dub letní (28 000 ks). 
Z  ostatních dřevin budou v  nových poros-
tech jedle, javory, lípy, olše a  modříny. Pro 
zpestření druhové skladby budeme do no-
vých kultur vnášet i  třešně ptačí, habry, 
hrušně a jírovce.“ 

Přibližně 20 % sadebního materiálu bude 
použito z  vlastní lesní školky, zbytek bude 
muset být nakoupen. Odhadované náklady 
na založení nových porostů včetně oplocení 
pro letošní rok odhadují naši lesáci na 5 mi-
lionů Kč vč. DPH. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města 

Jarní výsadba 
v našich lesích

POLIČSKÁ
NEMOCNICE, S.R.O.,

Hledáme:
• RADIOLOGICKÉHO ASISTENTA 
• FYZIOTERAPEUTA 
• VŠEOBECNOU SESTRU NA POZICI  
 STANIČNÍ SESTRY 
• LÉKAŘE
Potřebujeme:
• VAŠI ODBORNOU ZPŮSOBILOST  
K VÝKONU POVOLÁNÍ DLE ZÁKONA  
č. 96/2004 Sb., 
O NELÉKAŘSKÝCH ZDRAVOTNICKÝCH 
POVOLÁNÍCH
• VAŠI ODBORNOU ZPŮSOBILOST  
K VÝKONU POVOLÁNÍ DLE ZÁKONA  
č. 95/2004 Sb., O LÉKAŘSKÝCH POVOLÁ-
NÍCH
Nabízíme:
• NÁBOROVÝ PŘÍSPĚVEK:
• RADIOLOGICKÝ ASISTENT - 70 000 Kč
• FYZIOTERAPEUT – 70 000 Kč
• VŠEOBECNÁ SESTRA NA POZICI STA-
NIČNÍ SESTRY - 70 000 Kč 
• LÉKAŘ - DLE INDIVIDUÁLNÍ DOHODY
• MOŽNOST UBYTOVÁNÍ
• MODERNÍ RADIOLOGICKÉ PRACOVIŠTĚ
• MZDU MINIMÁLNĚ STEJNOU JAKO 
V OSTATNÍCH ZDRAVOTNICKÝCH ZAŘÍZE-
NÍCH
• 5 TÝDNŮ DOVOLENÉ
• 4 DNY SICK DAYS
• PODNIKOVÉ STRAVOVÁNÍ NEBO STRA-
VENKY
• PŘÍSPĚVKY NA ŽIVOTNÍ POJIŠTĚNÍ 
NEBO PENZIJNÍ PŘIPOJIŠTĚNÍ
• PERSPEKTIVNÍ ZAMĚSTNÁNÍ S  MOŽ-
NOSTÍ DALŠÍHO VZDĚLÁVÁNÍ
Kontakt: 777 748 672, sestra@azass.cz
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místo
vhodná místa okolo Synského rybníka
popis
umístění krmítek s vhodnou stravou pro
vodní ptactvo okolo rybníka, kachny   
a labutě jsou denně krmeny nevhodnou
stravou - převážně pečivem, v krmítkách,
která známe ze zoologických zahrad,
bude možné získat za mince či žetony
vhodné krmivo, např. v podobě granulí, 
projekt přispěje ke zlepšení kvality života
ptactva i vody, zároveň také pomůže 
k osvětě dětí a široké veřejnosti

Foto: www.zoodecin.cz, mapy.cz, autor
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Krmítka pro vodní ptactvo

P a r t i c i p a t i v n í
r o z p o č e t 2024
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vhodné místo poblíž turistické trasy v
lesích v okolí Telecí, Borové či Svojanova
popis
město vlastní rozsáhlé lesní pozemky,
kterými vedou turistické trasy, 
dřevěný přístřešek se skromným
posezením poslouží všem kolemjdoucím    
k odpočinku na túře, přečkání deště
nebo k nouzovému přenocování, 
design přístřešku se může inspirovat
podobnými útulnami Lesů ČR
či krkonošskou útulnou ATÜLN

Foto: FA ČVUT v Praze, ateliér Hlaváček a Čeněk, Lesy ČR
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Přístřešek v lese

P a r t i c i p a t i v n í
r o z p o č e t 2024
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Ve čtvrtek 7. března proběhlo před domem čp. 41 v Riegro-
vě ulici slavnostní odhalení dalších 9 kamenů zmizelých, které 
jsou tentokrát věnovány členům rodiny Kleinovy a manželům 
Minichovým. Tyto kameny (něm. Stolpersteine – doslova kame-
ny, o které je třeba klopýtnout) mají připomínat památku obětí 
holocaustu a nacistického režimu. Každý kamen připomíná jed-
nu konkrétní osobu prostřednictvím textu na mosazné destičce, 
na níž je uvedeno jméno, datum narození a úmrtí a místo trans-
portu dané oběti. Město Polička se k  projektu Stolpersteine 
připojilo poprvé v roce 2022, kdy byly položeny první kameny 
zmizelých v Riegrově ulici. Město by mělo postupně instalací ka-
menů připomenout osudy celkem 33 svých bývalých židovských 
spoluobčanů, kteří zahynuli v koncentračních táborech. V Polič-
ce si mohou všichni zájemci prohlédnout a následně vzdát úctu 
už 24 obětem, jejichž kameny se nachází v Riegrově ulici před 
domy čp. 25, 36 a nejnověji před domem čp. 41. 

Slavnostní odhalení
kamenů zmizelých v Riegrově ulici čp. 41

Celý pietní akt připomínající oběti z domu čp. 41 proběhl za 
účasti velkého zájmu širší veřejnosti, zejména studentů poličského 
gymnázia. Přítomné hned v úvodu přivítala ředitelka Městského 
muzea a galerie Polička Mgr. Pavla Juklová. Starosta města pan Ja-
roslav Martinů promluvil o důležitosti připomínání obětí minulých 
režimů. Na závěr zazněla tradiční hebrejská modlitba za všechny 
zemřelé oběti v  podání pana Daniela Vaňka, kantora Federace 
židovských obcí. O příjemný hudební doprovod se postaralo dám-
ské vokální kvarteto z Nového Města na Moravě ZEVL, jež vedle 
pásma tradičních hebrejských písní zazpívalo českou a izraelskou 
národní hymnu (hatikva). 

Poděkování muzea náleží nejen těm, kteří se akce zúčastnili, ale 
i všem spolupořadatelům, zejména poličskému gymnáziu a Městu 
Polička, které projekt finančně podporuje. Děkujeme také firmě 
PP-Group.cz, s.r.o, jež zajistila uložení kamenů do stávající dlažby. 

Kolektiv Městského muzea a galerie Polička 

Ve čtvrtek 7. března bylo před domem čp. 41 v Riegro-
vě ulici slavnostně odhaleno 9 kamenů zmizelých za členy 
rodiny Kleinovy a za manžele Minichovy. Pojďme se blíže 
seznámit s jejich osudy. 

Rodina Kleinova 
Členy rodiny připomíná na místě odhalení 7 kamenů – 

za pana Huga Kleina, jeho manželku Valerii a jejich čtyři 
děti (Ilonu, Otu, Lily a Věru) a dále kámen za Hugova bra-
tra Viléma Kleina. 

Hugo Klein se narodil 24. dubna 1889 v České Třebové. 
V Poličce žil od roku 1904. Povoláním byl obchodníkem s ko-
žemi, což byla živnost, kterou převzal po svém otci Jindřichu 
Kleinovi. V prosinci 1921 se oženil s Valerií Schlesingerovou, 
která se narodila 6. února 1890 v Poličce (před domem čp. 36 
v Riegrově ulici se již nachází kameny za její matku Eleonoru 
Schlesingerovou a za rodinu Valeriina bratra Oty Schlesinge-
ra). Z jejich manželství se postupně narodily čtyři děti – Ilona 
(1. 2. 1923), Ota (3. 11. 1924), Lily (19. 5. 1927) a Věra (17. 5. 
1931). Rodina žila v domě čp. 41 v Riegrově ulici, odkud byla 
deportována nejprve do sběrného tábora v Pardubicích a od-
tud 9. 12. 1942 do koncentračního tábora v Terezíně. V lednu 
1943 byli posláni do Osvětimi, kde všichni zahynuli. Nejstar-
šímu ze sourozenců bylo 21 let, nejmladšímu pouhých 11 let. 

Vilém Klein, mladší bratr Huga Kleina, se narodil 
22. března 1902 ve Stašově. Živil se také jako obchodník 
s kožemi a až do konce 30. let žil v domě čp. 299 v Hegerově 

Osudy poličské židovské rodiny
Kleinů a manželů Minichových 

ulici. Poté musel dům opustit a přestěhovat se do bratrova 
domu čp. 41. Odtud se zbytkem rodiny nastoupil do trans-
portu a zemřel spolu s ostatními v Osvětimi. 

Manželé Minichovi 
Manžele Minichovy připomínají na místě odhalení 2 ka-

meny – za pana Bohdana Minicha a jeho manželku Fran-
tišku. 

Bohdan (podle některých matričních záznamů nazýván 
také jako Theodor) se narodil 2. února 1874 v  Hluboké 
(okr. Vysoké Mýto). V Poličce žil od roku 1902. Povoláním 
byl úředníkem poličské filiálky Hořické mechanické tkal-
covny Feuerstein a  spol. Byl dvakrát ženatý, poprvé se 
oženil v roce 1910 v Praze s Olgou Fauversovou (zemřela 
rok po svatbě), podruhé v  roce 1912 v  Praze-Smíchově 
s Františkou Krausovou (nar. 24. 7. 1883 v Podole, okr. 
Mělník). Z  jejich manželství se narodil syn Arnošt (9. 4. 
1913 v Praze). Rodina bydlela v Poličce hned na několika 
místech, v domě čp. 33-34 dpř., poté v čp. 342 hpř. a 371 
hpř. Do sběrného tábora v  Pardubicích byli deportováni 
z domu čp. 41 v Riegrově ulici, kde žili těsně před trans-
portem společně s rodinou Kleinovou. Do Terezína byli ale 
Minichovi posláni už o  čtyři dny dříve (5. 12. 1942). Do 
Osvětimi byli deportováni 6. září 1943, což je také poslední 
zpráva o nich. 

Transportu se podařilo vyhnout synovi Arnoštovi, který se 
živil před válkou jako obchodní příručí. V listopadu 1939 stihl 

emigrovat do Palestiny. Zde nastoupil jako vojín službu u Čs. 
pěšího pluku (vyznamenán Čs. pamětní medailí a Čs. váleč-
ným křížem). Po válce se vrátil do Československa, v Praze byl 
oddán civilně s Hannou Katzovou (také byla deportována do 
koncentračního tábora, ale přežila), z jejichž manželství vzešel 
syn Gustav (19. 4. 1948). Po roce 1948 celá rodina emigro-
vala pravděpodobně do Kanady. Pátrání po rodině prostřed-
nictvím Velvyslanectví ČR v Ottavě bohužel nebylo úspěšné 
a o jejím dalším osudu nevíme nic bližšího. 

Podrobější informace o  rodině Kleinů a  o  manželech 
Minichových se můžete dočíst v  publikaci historika Mgr. 
Stanislava Konečného Lid Bible v Poličce – Vznik, vývoj 
a zánik židovské obce vydané Městským muzeem a galerií 
Polička v roce 2022. 

Za kolektiv Městského muzea a galerie Polička 
Radka Vostřelová
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Významné životní jubileum, krásných 90 
let, oslavil 2. března 2024 inženýr Adolf 
Klein. Při této příležitosti se konala slav-
nost ve velkém sále barokní radnice. Panu 
Kleinovi zde poblahopřál starosta a  mís-
tostarosta města, ale i jeho bývalé kolegy-
ně a  žáci ze Střední ekonomické školy ve 
Svitavách a také všichni jeho kolegové z re-
dakční rady Jitřenky. 

„S velkou ctí bych uvítal jubilanta, velké-
ho poličského občana, člověka skromného, 
pokorného a velmi aktivního. Pan Klein patří 
mezi patrioty našeho města. Oslava důstoj-
nosti a noblesy pana Kleina si symbolicky 
zaslouží toto noblesní a krásné prostřední 
radnice,“ uvedl ve svém blahopřání starosta 
města Jaroslav Martinů. 

Blahopřání pro Ing. Adolfa Kleina
Kulturní, ale nejen kulturní život města 

Poličky, je neodmyslitelně spojen s osobou 
pana Kleina. Jeho jméno a příspěvky se pra-
videlně objevují na stránkách Jitřenky, je 
zároveň členem její redakční rady. Působil 
také jako kronikář města Poličky. Pan Klein 
patří mezi poličské ochotníky, je to velký 
hudebník, zejména jazzman, cestovatel, fo-
tograf. O své cestovatelské zážitky se po-
dělil na řadě zajímavých besed a  setkání. 
První vystoupení pana Kleina bylo v  Jirás-
kově Otci v roce 1952, a to hned ve dvou 
rolích: Chalupník Jílek a pak také klarinetis-
ta v kapele, která hrála při procesí. V roce 
2009 vyšla jeho kniha „190 let ochotnické-
ho divadla v Poličce“, je držitelem Zlatého 
odznaku J. K. Tyla od Svazu českých diva-

Děkuji upřímně za přání, která jsem dostal 
k mým narozeninám. Těší mne to a jsem Váš 

Adolf Randolph Klein 

Poděkování

delních ochotníků. Nelze též opomenout 
dlouholeté působení pana Kleina ve skautu. 
Je držitelem Medaile díků a  vyznamenání 
Bronzové Syrinx, která uděluje Junák – svaz 
skautů a skautek ČR. 

Vedení města velmi oceňuje celoživot-
ní práci pana inženýra Kleina pro město 
Poličku a vyjadřuje touto cestou velký dík 
a uznání. Přejeme hodně zdraví a energie! 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města 

Před několika léty se mi podařilo navázat 
spojení s naším bývalým profesorem střední 
ekonomické školy ve Svitavách. Pro svoje vy-
stupování i postoje patřil Ing. Adolf Klein – 
(podepisuje se Adolf - Randolph Klein) mezi 
velmi oblíbené kantory, a tak studenty byl 
familiárně zván: „Náš Áda“. Pro nás to byl 
velký sympaťák, a jak se říká, na takové se 
prostě nezapomíná.

Ve všech následujících e-mailech se vždy 
podepisoval, jak je výše uvedeno. Jeho druhé 
jméno mi bylo záhadou. Nicméně jsem se do-
mníval, že jde o připomenutí předků, ale raději 
jsem se ho neptal. Navíc moje přísná jazyková 
vizážistka Milena z Brna se začala „hrabat“ v 
jeho pomlčkách. A tak jsem jí odepsal, že v da-
ném případě žádné její opravy nevyužiji a že re-
spektuji projev osobnosti pana Kleina z Poličky 
a basta. A tak ve svých knihách i článcích jsem 
pokorně používal jím uvedený podpis.

Randolph V březnu letošního roku se náš Áda do-
žívá požehnaných devadesáti let. Musím se 
přiznat, že jsem „spískal“ jeho vystoupení 
v Českém rozhlase Pardubice. Rozhovor byl 
úžasný a špičkový moderátor Jakub Malý se 
ho na rozdíl ode mě pohotově zeptal, jak při-
šel ke jménu Randolph.

Pan Áda mu zcela vyčerpávající odpovědí a 
tím pádem i posluchačům sdělil:

„Měl jsem přátele, kteří mi zapůjčili ži-
votopis politika Winstona Churchilla a tam 
jsem se dozvěděl, že jeho otec se jmenoval 
Randolph a jeho syn byl taktéž nositelem 
tohoto jména.

Poté jsem o tom vypravoval svým kama-
rádům a jednoho dne, když odjížděli, tak se 
se mnou loučili: Tak buď zdráv, Randolphe. 
A od té doby mi takto říkali a moje nové 
jméno se ujalo i mezi ostatními. Dá se říci, 
že s tímto oslovením žiju již 70 let.“

A já se tak konečně dozvěděl, jak to vlast-
ně je.

Pavel Kyselák, člen Obce spisovatelů ČR

V Poličce v průběhu posledních let ukon-
čilo poskytování stomatologické péče něko-
lik lékařů.  Město kontaktovalo i VZP, která 
opakovaně vyhlašuje výběrová řízení. Bohu-
žel, nikdo se dosud nepřihlásil. Zároveň pro-
běhla jednání vedení města s několika polič-
skými stomatology, kteří mohou poskytnout 
vhodné prostory pro ordinaci. 

Ze zkušeností z jiných měst vyplývá, že 
by mohla pomoci finanční motivace na nově 
zřízenou ordinaci za předpokladu, že bude 
provozována po určenou dobu. Město Polič-
ka je připraveno poskytnout maximální sou-
činnost při zajištění bydlení a vybavení ordi-
nace, pokud to bude potřeba.  

Z tohoto důvodu město připravilo pobídku 
zahrnující poskytnutí finančního příspěvku 
ve výši 800 000 Kč na zřízení, dovybavení 
a provoz stomatologické ordinace v Poličce 
za podmínky, že bude provozována po dobu 
5 let.

Věříme, že stomatologa pro Poličku najde-
me.

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

Finanční podpora
pro stomatologa
Město Polička nutně
potřebuje a hledá  
stomatologa
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V letošním roce si v našem skautském středisku Tilia při-
pomínáme krásná životní výročí. Dva naši dlouholetí členové, 
sestra Marie Cejpková, skautskou přezdívkou Růžovka, a bra-
tr Ing. Adolf Klein, přezdívkou Randolph, se dožívají 90 let. 

Marie Cejpková se do činnosti skautského střediska zapojila 
po druhé obnově Skauta – Junáka v  letech 1968–1970 jako 
vedoucí děvčat a zúčastnila se skautských táborů v roce 1969 
Balda a 1970 Křižánky. Následně stála i při obnově skautské 
činnosti poličského střediska po roce 1989. Působila jako zá-
stupce vedoucího oddílu skautek, ale po celou dobu se i  ini-
ciativně zapojovala do budování zázemí střediska celostátně 
využívané skautské základny Maděra v Telecím. Marie doká-
zala svým osobním příkladem motivovat generace mladých lidí 
k aktivnímu skautování, za což jí patří ohromné poděkování. 

Ing. Adolf Klein Randolph je nestorem poličského skau-
tingu. Po 2. světové válce v letech 1945–1948 byl aktivním 
členem skautského střediska až do jeho komunistického 
zákazu. V roce 1968 se ihned zapojil do obnovené činnosti 
a působil ve vedení střediska i táborů v roce 1969 a 1970. 

Skautští jubilanti
Do třetice se opět zapojil při poslední obnově skautingu 
v Poličce po roce 1989. Pracoval jak ve vedení střediska, tak 

Již druhým rokem patří osmý březen neod-
myslitelně Tomášovi Hořínkovi a jeho týmu, 
kdy se vydají mimo jiné i do různých obcho-
dů, lékáren a  institucí, za účelem poblaho-
přát ženám k jejich svátku. V letošním roce 
obdržely ženy malé kosmetické dárky a nej-
větší odměnou pro darujícího Tomáše byly 
rozzářené oči a úsměvy na tvářích obdaro-
vaných žen. „Díky za práci Vašeho týmu,“ 
okomentovala akci paní Marie Kučerová, 
bývalá místostarostka, radní a zastupitelka 
města Poličky. 

Vážené dámy, ještě jednou vše nejlepší! 
Za pořadatelský tým Tomáš Hořínek 

MDŽ  
v Poličce

OBĚDY Z NAŠÍ
KUCHYNĚ

MOŽNOST ROZVOZU

OBJEDNÁVKY
734 317 465
JIDELNA@AGRONEA.CZ

ai171015279011_AGRONEA_Inzerce_59x124mm_2024.pdf   1   11.03.2024   11:26:38

také několik volebních období v Okresní radě Junáka ve Svi-
tavách a dále po dlouhou dobu jako předseda revizní komise. 
Také bratru Randolphovi patří za veškerou práci ohromný 
dík. Oběma našim jubilantům přejí členové skautského 
střediska Tilia v Poličce hlavně hodně zdraví, spokojenosti 
a elánu do dalších let.

Dne 2.3. uplynulo 200 let od narození B. Smeta-
ny. K tomuto výročí byl uspořádán velký koncert ve 
Smetanově síni Obecního domu v Praze. Základem 
bylo vystoupení „velkého“ mužského pěveckého 
sboru tak, jak to v době Smetany bývalo zvykem. 
K tomuto účelu byly před dvěma lety osloveny nej-
lepší mužské klasické sbory, aby nacvičily společný 
program. Vedle našeho Mužského pěveckého sboru 
B. Martinů města Poličky to bylo také Pěvecké sdru-
žení moravských učitelů a další čtyři sbory z celé 
republiky.

Tento večer se na pódiu v Obecním domě sešlo 
100 zpěváků, aby společně zazpívali známé skladby 
jako Modlitba, Píseň na moři nebo Rolnická. Skladbu 
Věno dirigoval sbormistr našeho pěveckého sboru 

Mužský pěvecký sbor
v Obecním domě v Praze

pan Oldřich Růžička. Tento „celonárodní“ sbor sklidil 
velký úspěch u publika.

Pořadem provázel, a také v programu vystoupil, 
virtuóz pan Jaroslav Svěcený.

Na samý závěr se na pódiu sešlo 350 účinkují-
cích. Vedle mužských sborů také dětský, chlapecký 
a jeden ženský sbor. Skladbu Česká píseň doprová-
zel Karlovarský symfonický orchestr. Koncert končil 
ovacemi ve stoje, které neměly konce.

Po založení našeho sboru v roce 2019, kdy po 
krátkém působení proběhla „covidová doba“, to byl 
zatím největší úspěch a prezentace na veřejnosti. 
Naši muži odvedli špičkový výkon.

Touto formou bychom chtěli poděkovat panu sta-
rostovi a našemu městu za finanční podporu, bez 
které bychom se neobešli.

Za sbor         Jitka Růžičková

 náš sbor s panem J. Svěceným

Hledáme kolegu pro práci na střechách 
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Chtěl bych tímto informovat občany Poličky, že 
jsem k 29. 2. 2024 rezignoval na funkci zastupite-
le našeho města. 

V srpnu minulého roku jsem se stal velvyslan-
cem České republiky v Belgickém království. Sna-
žil jsem se skloubit svou práci v zahraničí s výko-
nem mandátu člena zastupitelstva v Poličce, ale 
bohužel jsem došel k závěru, že toto není dlouho-
době možné. Mnoho věcí se dá komunikovat na 
dálku, a to jsem také dělal. Nicméně svou osobní 
přítomnost na zasedání zastupitelstva bych nebyl 
schopen vždy garantovat. A proto jsem se rozhodl 
rezignovat. Na mé místo nastupuje 1. náhradník 
sdružení Pro Poličku pan Milan Matouš. Známe 
se od dětství, jsem přesvědčen o jeho vysokých 
lidských i pracovních kvalitách, které bude moci 
znovu uplatnit i v poličském zastupitelstvu. Přeji 
mu mnoho zdaru. 

Dovolím si i  malé zhodnocení, které vychá-
zí i z mé zkušenosti s vedením města. V  letech 

Rezignace na funkci zastupitele
1990-1994 jsem byl místostarostou města, v le-
tech 1994-1998 pak jeho starostou. Pokládám za 
nezbytné, aby vedení města otevřeně diskutovalo 
o budoucnosti města, plánech a záměrech s ob-
čany i  se členy zastupitelstva napříč politickým 
spektrem a bylo otevřené vizím i jiným předsta-
vám, názorům či návrhům řešení. A to se na zá-
kladě mé více než roční zkušenosti s prací v sou-
časném zastupitelstvu města rozhodně neděje 
v míře, která by se dala označit za dostačující. 

Na závěr bych chtěl poděkovat všech občanům 
města – a zejména těm, kteří mi ve volbách v roce 
2022 dali svůj hlas – za důvěru, kterou ve mě vlo-
žili a kterou jsem se snažil nezklamat. V době, kdy 
jsem se rozhodoval o své kandidatuře do zastupi-
telstva, jsem ještě nevěděl, že budu jmenován do 
funkce, kterou momentálně zastávám. Nicméně se 
budu snažit i nadále při každé vhodné příležitosti 
Poličku propagovat a svému městu pomáhat. 

Jakub Skalník 

Za mne děkuji paní Fuxové, že se veřejně vyjádřila 
a sdělila svůj názor (zveřejněn v březnové Jitřence), i když 
je kritický. To, že se můžeme v některých věcech rozchá-
zet nebo mít jiný pohled na věc neznamená, že nemáme 
na sdílení svého postoje s ostatními občany právo. Paní 
Fuxová popisuje svůj zájem o město, které má ráda, po-
pisuje i současné změny, které jí vadí. Vyjádřím se tedy 
i já k některým věcem, které jsou v článku zmíněny. 

Nemám nic proti tomu, když si lidé na sídliště Hege-
rova zkracují cestu přes louku. Přirozeně vznikla pěšina, 
kde lidé chodili za mokra i blátem. Náš zastupitel Jan 
Matouš postupně inicioval výstavbu mostku, zpevnění 
pěšiny a  veřejné osvětlení a  město se následně roz-
hodlo zpevněnou cestu, v  reakci na podněty občanů, 
vydláždit. Přesto si ale nemyslím, že chůze po chodní-
ku kolem rušné hlavní silnice na ul. Hegerova by mohlo 
představovat výrazné snížení bezpečnosti chodců, jak 
je uváděno v odpovědi na Váš dotaz. 

O transformaci Dětského domova v Poličce je zve-
řejněna zajímavá informace na webových stránkách 
domova: http://ddpolicka.cz/transformace-pece/. Mys-
lím, že je to krok správným směrem. K čemu jsem byla 
a jsem kritická, to je prodej objektu bývalého dětského 
domova firmě STV byty, s.r.o., která zde staví byty pro 
zaměstnance. Město podle mne mělo zde vybudovat 
obecní nájemní byty, o které by mohli požádat občané 
města bez ohledu na svého zaměstnavatele. Co se týká 
parkování, to projekt řešit musí a  řeší. Pravdou je, že 
po dokončení výstavby se provoz v této oblasti jedno-
značně zvýší a je na vedení města, aby toto občanům 
vysvětlovalo. 

I já jsem toho názoru, že zimní stadion v Poličce roz-
hodně není svou architekturou něco, na co jsem v Polič-
ce hrdá. I pro mne je to nevzhledná plechová hala a ne-
líbí se mi. Ano, umožňuje sportovat, to je jistě dobře, 
mohou si ji sportovci i  veřejnost chválit, protože mají 
kde bruslit i hrát hokej, ale přináší i do této oblasti velké 
dopravní zatížení, na které není oblast stavěná a tím se 
město musí zabývat. 

Ani já nesouhlasím s výstavbou nákupního centra po 
Ponasu. Ano, město obchody nestaví, ale bylo v situaci, 
kdy mohlo tento pozemek koupit a realizovat na něm 
mnoho potřebných rozvojových aktivit např. propojení 
bytové výstavby s hřištěm, parkem aj. 

Parkování v Poličce je třeba řešit komplexně se zá-
chytnými parkovišti a např. omezením vjezdu do centra 
města. Jinak budeme v Poličce dál a dál vytvářet jen 
nejrůznější plochy, kam by se dala auta zaparkovat. Zá-
roveň je třeba jako nutnou součást projektů myslet na 
elektromobilitu a adaptační opatření na změnu klimatu. 

To, že z městského rozpočtu dáváme omezené pe-
níze na městskou policii je dlouhodobý přístup vedení 
města. Muži zákona pracují dobře, ale je jich málo. Kdo 
má po jejich pracovní době dohlížet na parkování, do-
držování vyhlášek, bezpečnost v parku, to je otázkou. 

Dávám Vám za pravdu, paní Fuxová, že mít jiný názor 
není snadné. Máme s  tím jako opozice bohaté zkuše-
nosti. Ač s  Vámi v  některých názorech nesouhlasím, 
děkuji Vám, že jste se o ně podělila. 

Eva Skalníková – opoziční zastupitelka Pro Poličku

Názor opoziční 
zastupitelky Pro 
Poličku k článku 
paní Fuxové…o tom by Český statistický úřad mohl po-

psat stohy papírů. Naštěstí máme internet 
a mnohé se můžete dozvědět z webových strá-
nek: https://www.czso.cz/. Najdete na nich 
podrobné údaje o celé naší vlasti, můžete si vy-
hledat ale i přehledné statistiky o našem městě. 
Již několik let se v Poličce dozvídáte, jak smutný 
je náš demografický vývoj. Český statistický 
úřad ve svých oficiálních přehledech se v  po-
čtech lidí v jednotlivých sledovaných kategoriích 
(narodil se, zemřel, odstěhoval se, přistěhoval 
se, …) trochu liší, ale to není podstatné. Pracuje 
ale nejen s přirozeným přírůstkem či úbytkem 
obyvatel, ale i s přírůstkem celkovým, tedy i mi-
gračním. U  roku 2022 tak uvádí, že v  Poličce 
přibylo v tomto roce 200 lidí, s tím, že na kon-
ci roku zde žilo 8 910 lidí. Pokud takový nárůst 
chceme ale věrohodně interpretovat, musíme 
se podívat do historie a vzít v potaz dlouhodo-
bý úbytek poličských obyvatel s počátky kolem 
roku 2000 a  imigraci obyvatel z  Ukrajiny do 
Poličky v roce 2022 v důsledku rozpoutání bru-
tální ruské agrese proti Ukrajině. 

Odborníci Českého statistického úřadu pra-
cují i  s  demografickaým vývojem v  České re-
publice. Svoje odhady dělí do 3 variant – vyso-
ké, střední a  nízké. Můžete se tedy seznámit, 
kolik se odhaduje, že se v České republice narodí 
dětí za 5 let, tedy v  roce 2029. U  vysoké va- 
rianty je to 94 450, u střední 85 124 a u nízké 
78 399 dětí. 

Víme, že porodnost se v  důsledku dějinných 
souvislostí pohybuje ve vlnách. Můžeme za-
brouzdat pamětí a vzpomenout si na počet na-
rozených v 90. létech, z nichž se etablují dnešní 
rodiče. Tehdy porodnost klesla až pod 1,2 naro-
zených dětí na 1 ženu v plodném věku. V  této 

Statistika nuda je,
má však cenné údaje… 

souvislosti těžko může někoho překvapit, že se 
nyní snižuje počet narozených dětí. Změny doklá-
dají i zprávy statistického úřadu, z nichž vyčtete: 
… cituji: V devadesátých letech nastalo ve vývoji 
počtu narozených několik historických mezníků. 
V  roce 1994 došlo k  největšímu snížení počtu 
živě narozených dětí oproti roku předešlému, po-
kles byl téměř 12procentní. V roce 1995 poprvé 
klesl roční počet živě narozených dětí pod 100 
tisíc. V roce 1999 se živě narodilo dokonce méně 
než 90 tisíc dětí, což je historické minimum. Od 
roku 2001 však počty živě narozených dětí začaly 
opět pozvolna narůstat, v  letech 2004-2005 již 
meziroční růst činil více než 4 %. V letech 2006–
2010 se úhrnem živě narodilo 575 534 dětí, což 
bylo o téměř 100 tisíc více než v předchozím pě-
tiletém období. … konec citace. Už dnes se tedy 
můžeme připravovat na plodnější roky obyvatel 
České republiky. 

Údaje tady ale nemáme pro nic za nic, mu-
síme s  nimi pracovat a  průběžně promítat do 
běžného života, v tomto případě do kapacit škol 
a školek, jejich činnosti apod., abychom pak na 
poslední chvíli neřešili, až početnější ročníky 
zase půjdou do škol, jak školské budovy kapa-
citně nafouknout. 

Demografický vývoj je jedním z  ukazatelů, 
který nám dává informaci o tom, jaký je o život 
v Poličce zájem. Možná by stálo za napsání, co 
by vás, občany našeho města, učinilo v Poličce 
šťastnějšími, nebo proč v Poličce založit rodinu 
a zde žít, případně proč se jen v minimální míře 
vrací do Poličky mladí vystudovaní Poličáci. 
Stránky Jitřenky mohou být věnovány i těmto 
tématům. 

Eva Skalníková a Jan Matouš, zastupitelé Pro 
Poličku
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Polička letos bude hospodařit s historicky nejvyšším 
ročním rozpočtem. Město utratí více než 630 miliónů 
korun. Jenom pro srovnání, sousední Litomyšl má na-
plánované výdaje ve výši 390 miliónů. 

Za Otvírání Poličky jsme moc rádi, že se nám podaři-
lo vyjednat a prosadit do rozpočtu většinu našich návr-
hů. Více peněz je tak určeno na realizaci nápadů občanů 
v  rámci Participativního rozpočtu. Celkem tak bude 
realizováno 5 loňských projektů a minimálně 2 letošní. 
Ještě jednou děkujeme všem, kteří své návrhy posíláte. 
I letos je z čeho vybírat. 

Naší prioritou je dále rozvoj sítě cyklostezek. V tomto 
Polička v minulosti dost zaspala. Vloni se nám podařilo 
do rozpočtu prosadit studii na cyklostezku do Lezníku. 
Letos se bude projektovat. Možná, že se po ní příští rok 
projedeme. U toho ale nekončíme, opravdu je co dohá-
nět. Prosadili jsme také vypracování studií na cyklostez-
ky do Stříteže a směrem na Květnou. 

V  roce 2024 je velkým naším úspěchem, že se za-
čal zvelebovat Liboháj. Na něm jako Otvírání Poličky 

Historicky nejvyšší městský rozpočet schválen,
peníze navíc pro městskou policii se nenašly

pracujeme dlouhodobě. Prostředky na zahájení rozvoje 
Liboháje, coby místa pro relaxaci a zdravý pohyb venku, 
jsme navrhovali již ve dvou předchozích letech. Letos 
jsme proaktivně převzali iniciativu a zásadně se podí-
líme na řízení realizace. Liboháj tak brzy dostane no-
vou cestní síť, altánek s vyhlídkou, výběhové schodiště 
a spoustu dalších prvků. 

Nezapomínáme ani na osady. V letošním roce jsme 
dojednali peníze navíc na projekty ve Stříteži a v Lezní-
ku. Na Modřec se zaměříme příští rok. 

Závažným tématem pro nás i  nadále zůstává bez-
pečnost ve městě. Zavedení nepřetržitého provozu 
městské policie v Poličce je jeden z hlavních bodů na-
šeho politického programu. To je zatím neprůchodné. 
ODS, ANO a KDU-ČSL jsou proti. 

Po Poličce, zejména v parku nebo v okolí nemocni-
ce, se poflakují opilci. Ti často narušují veřejný pořádek 
a místní obyvatelé se tak radši těmto místům oklikou 
vyhýbají. Bohužel nastavený způsob fungování měst-
ských strážníků neumožňuje jakékoliv zlepšení součas-

Zastupitelstvo města na svém prosincovém jednání schvá-
lilo záměr realizace a financování rekonstrukce zimního sta-
dionu v roce 2024 do výše 40 mil. Kč. Hlasování předcházela 
debata o tom, jak je nezbytně nutné, aby stav po rekonstrukci 
odpovídal současným normám. Jedná se totiž o vysokou fi-
nanční částku, kterou máme zaplatit z peněz města. Dotaci 
se podařilo zajistit pouze od  Pardubického kraje na osvětlení 
ve výši cca 0,5 mil. Kč. 

V březnu byla městem zveřejněna výzva k podání nabídky 
na akci „Stavební úpravy zimního stadionu“. Pro vaši informa-
ci, toto řízení na dodavatele se týká pouze I. etapy (výmě-
na střešního pláště, výměna osvětlení, zateplení bočních 
stěn), v dalších letech bude následovat ještě II. etapa týkající 
se vzduchotechniky a ta bude žádat další miliony z rozpočtu 
města. 

Informace k  výběru dodavatele jsme se dozvěděli až 
z webových stránek města, kde jsou veřejně přístupné a se-
známili jsme se s nimi i se souhrnnou zprávou, kterou vypra-
coval generální projektant. K našemu a možná i vašemu údivu 
se v ní konstatuje následující (cituji doslovně str. 10): 

„Dle výše zmíněného je patrné, že konstrukce po rekon-
strukci a  zesílení stále neodpovídá dnešním normativním 
požadavkům na zatížení nosné konstrukce. Proto součástí 
projektu je navržení monitorovacího systému, který bude 
monitorovat zatížení sněhem na střešní konstrukci. Elek-
tronicky bude snímat zatížení a  dále informovat uživatele 
o  tom, zda je nutné konstrukci odlehčit a  sníh ze střechy 
uklidit. Systém bude dodán autorizovanou firmou. Na tento 
systém bude provedena revize a následně bude v pravidel-
ných intervalech systém monitoringu kontrolován a  revi-
dován dle předpisu výrobce. Bez monitoringu tento záměr 
je nepřípustné realizovat!! Odklízení sněhu bude probíhat 
systematicky a rovnoměrně po celé střeše. Postup odklízení 
byl již navrhnut společností Llentab. Tento návrh byl navržen 
s ohledem na velikost investice, dobu realizace a požadavky 
investora. 

Závěrem je nutné konstatovat, že navržené stavební úpra-
vy mají úroveň dočasného charakteru a je nutné s ohledem 
na bezpečnost a funkčnost stavby se zaměřit na komplexnější 

Rekonstrukce zimního stadionu 
– desítky milionů za dočasné řešení?

řešení obnovy nosné ocelové konstrukce za účelem splnění 
dnešních normových požadavků. Tyto skutečnosti jsou inves-
torovi známy již od zadání projektu, během projekčních prací 
byly několikrát diskutovány a  ze strany generálního projek-
tanta bylo doporučeno provést rozsáhlejší statické opatření 
nosné konstrukce objektu. Doporučujeme před provedením 
realizace pečlivě zvážit rozsáhlejší opatření pro zajištění nor-
mativních požadavků.“ (konec citace) 

Jsme přesvědčeni, že rekonstrukce za 40 mil. Kč vyžadu-
je trvalé řešení, nikoli dočasné, jak je výše uvedeno. Finanční 
otázka je jednou stránkou věci, druhou a velmi podstatnou 
věcí je bezpečnost. Aby mohlo být dočasné řešení vůbec 
schváleno, je třeba instalovat a spolehnout se na monitorova-
cí zařízení. Jinými slovy, střecha haly by po rekonstrukci stále 
neodpovídala novým normám (platnost norem od roku 2006), 
ale pokud budeme monitorovat a odklízet ze střechy sníh, tak 
je možné toto řešení schválit. 

Na vysvětlenou, proč se změna norem udála právě v roce 
2006. V zimních měsících roku 2006 se kvůli sněhové kala-
mitě zřítily napříč Českou republikou desítky střech. Proto se 
pozměnila tzv. sněhová mapa a střechy musí být projektovány 
podle nové normy, aby zvládly vyšší zatížení sněhu na metr 
čtvereční. 

Pro dokreslení situace uvádíme následující fakta k tomu, 
jak příprava rekonstrukce probíhá. Město již na konci roku 
2022 plánovalo rekonstrukci zimního stadionu a mělo na ni na 
rok 2023 v rozpočtu vyčleněno 14,8 mil. Kč, z nichž nakonec 
ale utratilo jen málo přes 70 tisíc Kč. Na jaře roku 2023 město 
vypsalo výzvu na výběr dodavatele rekonstrukce zimního sta-
dionu. Dne 16. 5. 2023 ale svým rozhodnutím muselo zadá-
vací řízení podle zákona o zadávání veřejných zakázek zrušit, 
neboť město neposkytlo účastníkům zadávacího řízení doku-
mentaci, která by odpovídala požadavkům příslušné vyhlášky. 

Po zvážení všech skutečností jsme vedení města a všem 
zastupitelům dne 11. 3. 2024 navrhli, aby výběr dodavatele 
rekonstrukce zimního stadionu v Poličce byl podle nyní zveřej-
něné dokumentace zrušen a hledalo se řešení, které by bylo 
trvalé a odpovídalo všem současným normám. Nejdříve jsme 
byli vnímáni jako ti, kdo věc zpochybňují, nakonec jsme den 

Ve svém článku v březnové Jitřence na potřebu re-
konstrukce sauny jsem reagoval na článek pana Leoše 
Kubáta a omylem jej zaměnil s jeho bratrem Tomášem, 
který s článkem neměl nic do činění. Tímto se oběma 
bratrům omlouvám. 

Mgr. Jan Matouš, zastupitel 

Omluva:
záměna bratrů v článku 
k poličské sauně

né neutěšené situace. Proto jsme navrhovali alespoň 
rozšíření pracovní doby městské policie do večerních 
hodin. Ani to neprošlo. 

Platy 3 městských strážníků vyjdou Poličku ročně na 
2,5 miliónů korun. Opět pro srovnání, sousední Litomyšl 
utratí za platy 12 strážníků na pokrytí nonstop provozu 
městské policie 8,3 miliónů korun. Pro vaše porovnání, 
Litomyšl čtyři strážníci vyjdou na 2,8 miliónů korun. 

Věříme, že větší přítomnost strážníků nebo preven-
tivního koordinátora ve veřejném prostoru by zapůsobila 
jako prevence patologických jevů. Z komentářů na na-
šem facebooku jsme se dozvěděli, že ve 30. letech mi-
nulého století došlo k personálnímu posílení městského 
bezpečnostního sboru, a to na šest členů. V té době zde 
pracovalo i několik dalších hlídačů městského parku. 

Za komentář, i za všechny další, moc děkujeme. Těší 
nás, že s námi komunikujete na našich sociálních sítích. 
Nás vaše názory zajímají. Rádi vás také uvidíme na na-
šich pravidelných setkáních každé první úterý v měsíci 
od 18 hodin v salónku restaurace Plůtek. Jste srdečně 
zváni. 

Otvírání Poličky (Jiří Trávníček, Světlana Češková, 
Martin Klepárník, Štěpán Vlček) 

před uzávěrkou Jitřenky dostali informaci, že se o  způsobu 
rekonstrukce bude dále jednat. 

Závěrem bychom chtěli čtenáře ujistit, že v příspěvku ne-
jsou uvedeny nepřesnosti či snad dokonce nepravdy nebo po-
mluvy, vycházíme z usnesení ZM a psaných materiálů. 

Eva Skalníková, Jan Matouš, Milan Matouš, 
zastupitelé Pro Poličku 
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V listopadu loňského roku položil jeden z obyvatelů 
sídliště v rubrice „ptejte se“ panu starostovi dotaz, zda 
se něco chystá pro zvelebení Sídliště Hegerova. Zdálo 
se mu to tam „velice nevzhledné“. Pan starosta jej ubez-
pečil, „že je jeho snahou zmiňovanou lokalitu, kde žije 
mnoho našich spoluobčanů, zvelebovat.“ Za velmi důle-
žitou pro zvelebení sídliště považuje pan starosta rea-
lizaci druhé přístupové silnice směrem na průmyslovou 
zónu. Již před třemi roky jsem panu starostovi vyjádřila 
obavu, že tato průjezdní komunikace bude znamenat 
zvýšení provozu přes sídliště. 

Kvůli výše uvedené pozemní komunikaci došlo v pon-
dělí k vykácení severní části lesíku, který mohl až do-
sud svobodně růst kolem studní, jež se tam nacházejí 
a které ho vlastně chránily po dlouhá léta před zájmy na 
využití tohoto pozemku. 

Po třicet let, co žiji na „Hegerce“, stále vnímám ne-
dostatek zeleně v této lokalitě. Lesík to alespoň trochu 
kompenzoval. Je domovem velkého množství ptáků 
a drobných zvířat. Za těch 30 let nikdo z představitelů 
města nebyl ochoten či schopen zajistit výsadbu vege-
tačního pásu, který měl, dle územního plánu, chránit 
sídliště ze severní strany proti větru, který to tam umí 
fakt roztočit. Dalším, novějším úkolem tohoto dosud 
imaginárního pásu zeleně, mělo být odclonění sídliště 
od rozšířené průmyslové zóny. Jako odpověď na mé do-
tazy vždy zazněla „mantra“ nejsou vykoupené pozemky. 
Vegetační pás neroste, zato vloni vyrostly sloupy vyso-
kého napětí, krásný krajinný prvek. 

Takže, když to shrnu, za třicet let jsem se nedočkala 
slibovaného vegetačního pásu, ale za jeden březnový 
den přišel jediný souvislý kus zeleně v  širokém okolí 
o svoji severní část a to ve prospěch průjezdní komu-
nikace. Zvelebení svého domova si představuji jinak. 
Možná je to jen můj názor, očekávám, že mne, pane 
starosto, hned v následujícím článku „utřete“, ale přesto 
jsem se rozhodla to tentokrát říci nahlas. 

Marie Staňková 

Můj domov je
Sídliště Hegerova

Tak máme za sebou únorové zastupitelstvo, hlavní bod 
– rozpočet – proběhl celkem v klidu, šlo si jen vysvětlit, 
co jsou pojmy a co dojmy. Důležitým bodem se stala bez-
pečnost v parku. Ano, preventista, proč ne, ale myslím, že 
funkce „hlídače parku“ by byla prospěšnější. Rozšířit řady 
městské policie o cca 6–8 členů mně nepřijde jako ideální. 
Dle mého bude nejlepší, když park navštíví nepravidelně 
příslušníci státní policie (pěšky cca 200 metrů). Pokud  

Z deníku zastupitele,
aneb necítím beznaděj 

ovšem nemohou, nechtějí či se bojí, tak hledejme další ře-
šení, ale já věřím, že to zvládnou. 

A poslední věc, březnová Jitřenka. Mám pocit, že se na 
několika stranách proměnila v  „hlásnou troubu nezáživ-
nosti a negativismu“. Nevím, čím nebo kým je to motiváno, 
ale já beznaděj necítím. Ano, není vše zalité sluncem, ale 
i tak je Polička klidné, pohodové a snad i bezpečné město. 

S pozdravem Váš zastupitel Jelínek Libor. 

Vážená paní Staňková, jsem velice překvapen, jak 
dokážete moji slušnou odpověď na dotaz občana ze 
Sídliště Hegerova využít proti mně. 

Ano, je pravdou, že koncem loňského roku jsem dotaz 
ve věci možného zvelebení této pěkné lokality našeho 
města dostal. Každým rokem dostávám nespočet dota-
zů na různé záležitosti našeho města, vždy se snažím 
věrohodně a pravdivě odpovědět. Pokud si dobře pama-
tuji, obdržel jsem minimálně 1 – 2 dotazy na zkrásnění 
tohoto velkého sídliště. Mám za to, že tento dotazovatel 
navrhoval zlepšení prostranství mezi bytovými domy 
včetně doplnění laviček a dalších prvků pro děti Tento 
požadavek mám za legitimní a již letošní rozpočet počí-
tá s dílčí částkou na vylepšení tohoto prostoru. 

Ve věci druhé přístupové silnice jsem Vaším názorem 
nemile překvapen. Na záměru zpřístupnit tuto velkou 
a důležitou část našeho města další příjezdovou a vý-
jezdovou komunikací pracujeme již několik let (složité 
výkupy pozemků, náročná jednání s dotčenými orgány, 
především s Českými drahami včetně vyčlenění nemalé 
finanční částky, cca 10 mil. Kč z našeho rozpočtu). Vše 
se nakonec úspěšně podařilo a  stavba letos konečně 
započala. Musím napsat a zdůraznit, že tuto prospěš-
nou akci schválili všichni přítomní zastupitelé. 

Osobně mám za to, že tak velké sídliště, 470 bytů, si 
zaslouží další příjezdovou a výjezdovou silnici, která vý-
razně uleví nejen celé této oblasti, ale zároveň umožní 
snížení dopravy v přetížených ulicích Hegerova a Huso-

Odpověď a vysvětlení starosty
va, kde obyvatelé též dlouhodobě trpí přemírou silniční 
dopravy. Je zcela přirozené a  správné umožnit lidem, 
kteří přijíždějí, případně vyjíždějí směrem k Penny Mar-
ketu, ale i ve směru na Lezník a Litomyšl, využít této 
zkratky, a tak přispět k celkové spokojenosti. 

Paní Staňková, věřím, že i Vy dobře víte, že naše měs-
to výrazně postoupilo i ve výkupu pozemků u železnice 
směrem na Svitavy, kde dle územního plánu vznikne ve-
lice dlouhý a trvalý vegetační pás, který si všichni velice 
přejeme. V této věci bylo již mnohé vykonáno a pevně 
věřím, že se celý záměr podaří úspěšně zrealizovat. Na 
tomto pásu dojde k zásadní náhradě za vykácení dílčí 
části lesíku, kde vedle roští došlo k pokácení i  jistého 
počtu stromů, které dle odborníků vykazovaly velmi 
špatný zdravotní stav. 

Na závěr musím vážená paní napsat, že ani já a ani Vy 
nemáme právo bránit rozumnému rozvoji Poličky a opráv-
něným požadavkům našich spoluobčanů. Věřte, že nemám 
žádnou potřebu, tak jak píšete a očekáváte „Vás utřít“. 

Musím ještě dodat, že nevím, co se poslední dobou 
děje, v minulém čísle Jitřenky jsem čelil kritice za propojo-
vací chodník mezi sídlištěm směrem k tenisovým kurtům 
a další měsíc této kritice. Věřte, že obě tyto akce byly 
vyvolány oprávněnou potřebou zde žijících lidí a my se 
pouze snažíme o rozumnou a finančně dostupnou reali-
zaci oprávněných požadavků zde bydlících občanů. 

Děkuji 
Jaroslav Martinů, starosta města

Měsíc za měsícem, rok za rokem, již po dobu mnoha let, 
si snad každý řidič při výjezdu z recyklačního dvora klade 
otázku: Budu mít zase štěstí jako minule a než zahlédnu 
auto za rohem, nevrazí do mě? Důvodem je snad nejhorší 
výjezd z obslužného prostranství v Poličce, kdy auto přijíž-
dějící zleva uvidíte až v okamžiku, kdy mu vjedete do cesty. 
Pomohlo by odrazové zrcadlo, tak jak je tomu na jiných 
místech ve městě? Jsme přesvědčeni, že ano. 

Prostřednictvím naší zastupitelky Evy Skalníkové 
jsme podali na vedení města návrh, aby podle zákon-
ných pravidel Město Polička požádalo o umístění trva-
lého svislého dopravního značení „Odrazové zrcadlo“ 
z důvodu zlepšení rozhledových poměrů v daném místě 
a  snížení rizika vzniku dopravní nehody. Dostáváme 
odpověď, že to nejde, přesněji cit.: „… nejsou splněna 
vhodná kritéria …“ a k tomu množství dalších informací, 
proč „tudy cesta nevede“. 

Abychom se dobrali toho, jaká je skutečnost, vznesli 

Výjezd z recyklačního dvora,
aneb viděti za roh 

jsme další dotazy a dozvídáme se, že: Město o situaci 
pouze předběžně vícekrát jednalo, ale písemnou žádost 
o umístění zrcadla dosud nepodalo. Jaká kritéria a pod-
le kterého zákona nejsou splněna, zatím není známo, 
máme si sami požádat o  vyjádření Silniční správní 
úřad, v tomto případě odbor dopravy MěÚ v Poličce. 

Intenzita dopravy, která se zde zvýšila, prý změnila pů-
vodní účelovou komunikaci (dnes ulice U Trati) na místní 
komunikaci. To by měl být důvod nejasností se zrcadlem? 
Intenzita dopravy však nebyla nikdy změřena, ani před 
změnou, ani po ní. Nakonec prý provozovatel dvora (spol. 
LIKO) přislíbil, že na své náklady co nejdříve provede úpra-
vu vjezdu do recyklačního dvora a výjezd se prý zlepší. 

Každopádně budeme situaci i nadále sledovat a po-
žadovat úpravu tak dlouho, dokud se nebezpečný vý-
jezd nestane bezpečným. 

Jan Matouš, Eva Skalníková  
a Milan Matouš, zastupitelé Pro Poličku 

Úvodem chci poděkovat vedení města za částečný fi-
nanční příspěvek na modernizaci naší sauny. Doba není 
příhodná a chápu, že financí není nikdy nazbyt. 

Zároveň se musím ohradit proti dalším lživým infor-
macím pana zastupitele Matouše. Pokud chci něco po-
míjet, tak to udělám a nebudu se k dané záležitost vy-
jadřovat. Nicméně jsem svůj příspěvek podřídil statutu 
Jitřenky a řádně zaslal na emailovou adresu. A v druhém 
a  to horším případě si dovolím upozornit, že nejsem 
a  nikdy jsem nebyl politický spoluhráč pana starosty. 
Nejsem politicky angažovaný. Pokud budete zase chtít 
někdy o někom anebo něčem něco tvrdit, tak si prosím 
nejdříve ověřte pravdivost svého tvrzení. 

Chtěl jsem jenom promluvit za lidi, kteří saunu léta 
navštěvují…, to se snad ještě smí. 

Leoš Kubát

Ještě 
jednou 
sauna
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Polička
Petr Beran
Opravy
Praček, sporáků, myček, sušiček prádla,

vestavných trub a varných desek

737 554 559

Aprílový pozdrav seniorům z  Poličky 
a  okolí jednou pranostikou: Dětský pláč, 
panská přízeň a  dubnové počasí jsou vždy 
nestálé. 

A jak se s tím v tomto měsíci trochu vy-
pořádáme? 

9. dubna v 9:00 hodin U Mrštíků – schůze 
výboru a od 10:00 hodin navazuje společná 
schůze s vlaštovkami. 

11. dubna v 6:00 hodin odjedeme z Vrch-

Aby nebyl nikdo sám
lického do Jičína a Nové Paky – organizuje 
Slávek Vaněk, tel.: 737 940 432. 

23. dubna v 9:00 hodin opět z Vrchlického 
vyrazíme do Dukovan a pivovaru Dalešice – 
zařizuje Pavel Brandejs, tel.: 603 836 975. 

24. dubna od 14:00 hodin si v  hostinci 
U Mrštíků zahrajeme v kvízovém odpoledni 
– organizuje Slávek Vaněk a Jaromír Faiman. 

S přáním pěkného jara za SČR Polička 
Petr Lajžner 

3. 4. – Trénování paměti od 14:00 hod. ve společenské 
místnosti 
8. 4. – Keramická dílna od 13:30 hod. v pracovní míst-
nosti 
10. 3. – Čajovna na téma zdraví od 14:00 hod. ve spole-
čenské místnosti 
18. 4. – Narozeninové zpívání od 14:00 hod. v jídelně 
22. 3. – Smetanovské malování od 14:00 hod. v pracovní 
místnosti                     V. Pevná

Pozvánka
DPS Penzion

Pečovatelská služba DPS 
Pečovatelská služba DPS Polička může při-

jmout do péče nové uživatele služeb (klienty). 
V  případě zájmu kontaktujte vedoucí pečova-
telské služby DPS Polička p. I. Smolkovou na tel:  
461 753 122, 730 892 031. 

Sociální okénko DPS Penzion Polička – Svě-
tový den Parkinsonovy choroby 

Milí čtenáři, 
u příležitostí výročí narození anglického chirur-

ga Jamese Parkinsona, který poprvé popsal cho-
robu, jež nyní nese jeho jméno, si svět každého 
11. dubna připomíná Den Parkinsonovy nemoci. 

Jaké jsou příznaky nemoci? 
Změny jsou zřetelné především v pohybu: zpo-

malené vykonávání pohybu, ztuhlost, nekoordi-
nované pohyby, klidový třes končetin, zamrznutí 

Sociální okénko DPS
uprostřed pohybu či sehnuté držení těla a šou-
ravá chůze v předklonu. K dalším projevům patří 
obtížné psaní, pomalá, obtížná artikulace, únava, 
deprese, poruchy spánku, nadměrné pocení, sli-
nění, bolesti (především zad), zácpa. 

Jak lze člověka s  Parkinsonovou chorobou 
vhodně podpořit? 

Každý člověk, kterému onemocnění zne-
možňuje vykonávat běžné činnosti a  postarat 
se o sebe sama, má nárok na využití sociálních 
služeb. Pro osoby s  Parkinsonovou chorobou je 
vhodná zejména pečovatelská služba (případně 
osobní asistence), která zajistí pomoc se všemi 
obvyklými denními činnostmi: s přípravou jídla, 
s oblékáním, mytím a koupáním, vstáváním, ule-
háním a pohybem po bytě, doprovodem na toa-
letu či s  intimní hygienou, s nákupem, s dopro-

Jaro už je cítit ve vzduchu, příroda se začíná probou-
zet, nastal tedy nejlepší čas přinést trochu barevnosti 
do našich domovů. 

Šikovné ručičky začaly vyrábět látkové tulipány. 
Světlé, zářivé barvy jsou v tomto období to nejlepší pro 
naše oči. Barvy také zlepší náladu a dodají energii, kte-
rou po zimě opravdu potřebujeme. Senioři přemýšleli 
nad různými barevnými kombinacemi a nakonec vznikla 
kytice nádherných jarních, skoro voňavých tulipánů. 

Svěží, zpěvnou a tvořivou atmosféru přineslo, v rám-
ci mezigeneračního učení, setkání s dětmi a jejich ma-
minkami. A jak dopadla společná tvorba? Vznikly veselé 
jarní louky, plné květin a kuřátek. 

Soutěživá, přátelská atmosféra panovala při hře 
člověče nezlob se a u karet. Chvíle napětí se střídala 
s pocitem sladkého vítězství. Účastníci si procvičili tr-
pělivost, paměť i pohotovost. 

Nezapomněli jsme ani na oblíbené hrátky s pamětí 
a tradiční narozeninové zpívání. Setkání s B. Smetanou 
v hudební kavárničce bylo nejen o hudbě, ale i o životě 
skladatele. Připomněli jsme si slavné árie z Prodané ne-
věsty a pořad jsme zakončili krátkou vltavskou relaxací. 
A taková malá perlička – kávu jsme tentokrát doplnili 
nadýchanou šlehačkou. 

V. Pevná

Jaro v DPS

vodem na úřad či k lékaři, s komunikací s okolím, 
včetně např. vyplnění žádostí o různé příspěvky 
a dávky, dohlédne nad užitím léků, zajistí dopro-
vody na vycházku, na cvičení. Rozsah poskyto-
vaných služeb se přizpůsobuje potřebám klientů 
a je možné je využívat pravidelně i nárazově. Při 
plánování úkonů zohledněte např. ranní ztuhlost 
a další kolísání projevů nemoci během dne tak, 
aby vašeho blízkého vykonávání úkonů zbytečně 
nezatěžovalo. 

Informační list k  tématu Jak pečovat o  osoby 
s  Parkinsonovou chorobou? projektu Institutu 
sociální práce ŽÍT DOMA je k nahlédnutí na webo-
vých stránkách www.zitdoma.cz v záložce Hledám 
pomoc – Základní rady a tipy pro péči doma. 

Mgr. Erika Šimková, 
sociální pracovnice DPS Penzion Polička 
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Duše
Prostor

V dubnu probíhá Světový den porozumění autismu. 
V  Poličce promítneme dokument Semínka dobrodějů 
a setkáme se s lidmi, kteří mají s životem na autistic-
kém spektru vlastní zkušenost. 

Semínka dobrodějů líčí trojúhelník vztahů mezi 
chlapcem na autistickém spektru, jeho rodiči a devíti 
dobrovolníky. Co si tyto tři strany navzájem dávají a co 
dostávají? Jakým výzvám čelí? A může být dobrovol-
nictví cestou ke štěstí? 

Po promítání dokumentu proběhne beseda s hlavní-
mi hrdiny – Barborou, Ernestem a Ángelem Chuecos, 
kteří společně tvoří projekt Autismus jako dar a přibli-
žují život své rodiny: „…na autismus jsme se rozhodli 
dívat jako na dar a našeho syna Ángela vnímáme jako 
učitele bezpodmínečné lásky.“

Promítáním a besedou s  rodinou Chuecos provede 
Iva Rokosová. 

Krátce si popovídáme i o možnostech dobrovolnictví 
v Poličce s J. Poliačikovou z Dobrovolnického centra. Pe-
tra Habrmanová z rodinného centra Podané srdce nám 
přiblíží aktivity, které mohou rodiče s dětmi na autis-
tickém spektru využít. Centrum Podané srdce vzniklo 
v Poličce z potřeby rodin s dětmi s PAS sdílet své zku-
šenosti, trápení, odvahu i radost. 

Výbornou kávu připraví na místě kavárna Palačinka. 
Rádi vás přivítáme i s vašimi dětmi s PAS, při promítání 
a besedě bude připraven relaxační koutek. 

V  pátek 12. dubna od 17:00 v  Centru Bohuslava 
Martinů v Poličce. Vstupné dobrovolné. 

Oblastní charita Polička

Autismus
jako dar 
- beseda a projekce

V rámci klubové činnosti v MaTami v Poličce 11. 4. 
v 15:00 vás zve Štěpán na procházku Poličkou a zpí-
vání s kytarou. 

Jednodenní výlet nás tentokrát v sobotu 13. 4. zave-
de na Kunětickou horu, dominantu Pardubického kraje. 
Bližší informace budou opět k vidění na našem webu. 

Všechna pravidelná úterní setkávání a  srazy před 
akcemi probíhají vždy od 15:30 do 17:30 hod. v prosto-
rách Centra duševního zdraví ve Svitavách, Wolkerova 
alej 209/12. 

Sledujte nás na www.duseprostor.cz, i na Facebooku 
Duše_Prostor, pište nám na duseprostor@gmail.com 
nebo Messenger. 

ZaDušeProstor, z. s. Luděk Sapara 

Půjčovna vzdělávacích a ortopedických hraček 
Aneb projekt Pohraj.si. Nevíte, o co kráčí? Zeptali 

jsme se zakladatele, Michala Vrátného, který projekt 
v lednu spustil. 

Můžeš nám představit sebe i projekt Pohraj.si? 
Jmenuji se Michal Vrátný, je mi 25 let a jsem rodilý 

Poličák. Pohraj.si je malý projekt, který tvořím společ-
ně s maminkami. Jedná se o udržitelnou půjčovnu hra-
ček se zaměřením na vzdělávací a ortopedické hračky. 

Co tě vedlo k myšlence založit půjčovnu hraček? 
Vždy jsem měl blízko k dětem. Skloubit myšlenku 

rozvoje dětí a udržitelnosti mě vedla k založení půj-
čovny hraček. Chci maminkám nabídnout možnost 
získat vzdělávací hračky za dostupné ceny. Tento typ 
hraček je bohužel velmi drahý a většina domácností 
si nemůže dovolit kupovat nové hračky každý měsíc. 
Navíc jsem vždy chtěl rozvíjet Poličku a nejlépe služ-
bou pro občany. 

Řekněme, že jsem máma od tří dětí, proč bych si 
měla hračky půjčit a ne koupit? 

Jako máma určitě nebudeš mít času nazbyt. Navíc v 
klasických hračkářstvích je rozvojových hraček pramálo. 
Za cenu jedné hračky v obchodu, si v půjčovně můžeš 
půjčit hraček klidně pět. Vypůjčené hračky ti dovezeme 
až domů, takže čas můžeš v klidu trávit s dětmi.  

Jaké hračky v půjčovně najdu?
V Pohraj.si máme hračky pro všechny druhy rozvoje. 

Zaměřujeme se na hračky od 1. měsíce do 6 let. Mezi 
nejoblíbenější patří hračky na podporu motoriky, jako 
je Piklerové trojúhelník, Stapelstein kameny nebo or-
topedické puzzle Muffik, které je skvělé pro správný 

PŮJČOVNA HRAČEK
vývoj dětské nožičky. Z těch vzdělávacích vedou Acti-
vity boardy nebo také edukativní boxy. 

Jak půjčení hračky funguje? 
Stačí se kouknout na webové stránky www.pohraj.

si, vybrat si hračky, dokončit rezervaci a následně se 
vám ozveme. Domluvíme si termín a hračky vám do-
vezeme až domů. Poté si děti užívají hračky celý měsíc. 
Dobu vrácení si hlídáme my. Jak se bude blížit konec, 
tak se spojíme a domluvíme si datum vrácení hraček. 

Lída Macků, V2.

Zubní pohotovost
1.4. MUDr. Kučerová Marta, Polička, Smetanova 55, 731 262 633
6.-7.4. MDDr. Martinec Vojtěch, Litomyšl, J. E. Purkyně 1150, 737 006 138
13.-14.4. MDDr. Martinec Barbora, Litomyšl, J. E. Purkyně 1150, 737 006 138
20.-21.4. MDDr. Mikulecký Jan, Horní Sloupnice 49, 606 645 895
27.-28.4. MDDr. Novák Peter, Dolní Sloupnice 188, 465 549 236
1.5. MUDr. Oliva Vladimír, Litomyšl, Mariánská 1137, 461 614 614
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Někdejší královské sídlo oslaví příchod jara slavnost-
mi. Nebude chybět bohatý program ani jarně vyzdobe-
ný hrad. 

Správa hradu ve spolupráci s letohradským spolkem 
Honorata nachystala na víkend 13. a  14. dubna jarní 
slavnosti. Výletníci se dozvědí nejen mnohé o  jarních 
zvycích, ale budou si je moci rovněž vyzkoušet. Nejen 
děti se mohou těšit také na hrané scénky, pohádky, bu-
beníky a tanečnice. 

Interiéry oblíbeného hradu jsou od Velikonoc provo-
něné čerstvým pečivem a vyzdobené kvetoucími jarní-
mi rostlinami i malovanými vajíčky. 

Také v  letošním roce má hrad na programu zajímavé 

Přijeďte si užít jaro na Svojanov
výstavy. V domě zbrojnošů jsou stále k vidění obrázky ma-
lované na hedvábí s motivy svojanovského hradu během 
všech ročních období. Veselí andělé a  čertíci pocházejí 
z autorské dílny Hany Krškové z Nového Města na Moravě. 
Pro velký zájem pokračuje v galerii svojanovského před-
hradí i unikátní výstava loutkových divadélek. Víc jak pa-
desátka historických, ale i novějších proscénií je ze sbírky 
Libušky a Romana Bedřicha Bauerových z Josefova, kteří 
dlouhá léta sami baví děti svými pohádkami s loutkami. 

Přijeďte si užít jarní dny na hrad Svojanov. Od dubna 
má brány dokořán od úterý do neděle, vždy od 9 do 
17 hodin. 

Květa Korbářová, PR Hrad Svojanov

V průběhu dubna proběhne v Poličce několik kon-
certů, na kterých se v rámci festivalu POLIČKA JAZZ 
představí řada zajímavých osobností. Dramaturgie 
přináší i letos pestrou hudební nabídku pro všechny 
a můžete se tak těšit na nevšední kulturní událost. 

Sérii festivalových koncertů zahájí v  sobotu 

POZVÁNKA NA HUDEBNÍ FESTIVAL
6. dubna v Divadelním klubu britský funk-soul-blue-
sový zpěvák, kytarista a  skladatel Thomas Atlas, 
proslavený brilantní hrou na kytaru a  výjimečným 
zpěvem. Příznivci velkých big bandů a filmové hudby 
by si neměli nechat ujít koncert, který proběhne ve 
středu 10. dubna v Tylově domě. The Loop Jazz Or-

chestra, formace zkušených muzikantů spolupracu-
jících s Českým národním symfonickým orchestrem, 
přijíždí s programem složeným ze slavných filmových 
melodií. 

Hlavními festivalovými večery budou pátek a sobota 
19. a 20. dubna, oba dny návštěvníci uslyší dvě kape-
ly a  zajímavý program. Úvod pátečního večera bude 
patřit multižánrové zpěvačce, textařce a  skladatelce 
Martě Kloučkové, která mj. představí skladby ze své-
ho posledního alba Stopa snu. V druhé části večera se 
pak představí česká hudební legenda Jiří Stivín a jeho 
Co. Jazz Quartet. Stivínův hudební projev charakteri-
zuje improvizace a  časté přecházení mezi hudebními 
styly. V Poličce se představí repertoárem sestaveným 
z  jazzových standardů, jazzových úprav lidových písní 
i vlastních skladeb. 

Sobotní program zahájí kritiky i posluchači oceňo-
vaná skupina Limbo. Neobvykle obsazený kvartet je 
rozkročen mezi vícero žánry, jeho hudba je jednoduchá, 
komunikativní a přitom precizně zahraná. Finále festiva-
lu bude patřit odkazu swingových legend v podání Jana 
Smigmatora a jeho Big Bandu. Přední interpret tohoto 
žánru, který mj. loni vystoupil na sólovém koncertu v le-
gendární newyorské Carnegie Hall, přijíždí v doprovodu 
své kapely složené z vynikajících instrumentalistů, aby 
nám připomněl, že swing je stále živý. 

Celý festival doprovodí i  letos výtvarná výstava. 
Ladislav Torma, přední slovenský ilustrátor, grafik 
a karikaturista, představí svůj svérázný pohled na svět 
kolem nás. 

JM

  
 www.buxava.cz 
 

 
 

 

 
 
 

Dodáváme 
do obcí: Proseč, Budislav, Borová,  
Litomyšl, Polička, Skuteč a jejich okolí 

 

Nabízíme 
polínka 25-50 cm (dle dohody) 
nebo polena o délce 1 m. 
K dispozici je listnaté i jehličnaté dřevo. 

 
 
 
 

 
+420 792 408 048 info@buxava.cz 
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KAŽDÉ PONDĚLÍ 
Pilates Workout 
Malý sál: 18:00 - 19:00  

KAŽDÉ ÚTERÝ 
Orientální tanec 
Malý sál 17:30 - 18:30      
Jazz dance                                                
Malý sál  18:30 - 19:30

26.

18.

5.4.

15.

10. 11.

20.

ČTVRTEK 10:30 PÁTEK 19:00

STŘEDA 19:00 ČTVRTEK 

PONDĚLÍ  19:00 ČTVRTEK SOBOTA 19:00

PÁTEK 

The Loop Jazz
Orchestra

Vstupné: 300/270/240Kč
Studenti, senioři 60+, ZTP, ZTP/P
240/215/190Kč

BARISTA junior 2024

Ze života hmyzu 

cena ?Kč

 Dospělí 140 Kč 
 

Sladký život
Jiří Stivín

Premiéra hry bratří Čapků
v podání Divadelního
spolku Tyl Polička

Koncert pro školyKomedie | Česko | 102 min
| přístupný | české znění

Populárně naučný
projekt  pro školy

Svět kolem nás

Nepřístupné veřejnosti

Koncert nejúspěšnějších účastníků

Vstupné:Dospělí 450 Kč,
Studenti / ZTP 350 Kč

SÓLO - Radim Vizváry 

6. SOBOTA 19:00

Divadlo Járy Cimrmana

Dobytí severního
pólu

VYPRODÁNO

8.
DUNA: část druhá

PONDĚLÍ 19:00

Sci-Fi / Akční | USA |      
166 min | nevhodný do
12 let | český dabing

29.  PONDĚLÍ 19:00

Svatba bez obřadu
Bez obřadu se můžete dát
zpopelnit, ale ne se
vdát...francouzská situační
komedie

Vstupné: 580 Kč /
550 Kč / 520 Kč

9. ÚTERÝ 19:00

Bendissimo

Vstupné: Dospělí 150 Kč |
Studenti, senioři 60+/ZTP
120 Kč | ZTP/P 75Kč

Unikátní kombinace
klarinetu, smičcového
kvinteta a klavíru

Bigband ve filmu

9:00 - 17:00 

celorepubliková baristická
soutěž

Vstupné:
ZDARMA

12. PÁTEK 18:00

Nejúspěšnější sportovec
města Polička roku 2023

Pronájem Tylova domu 

Vstup pro zvané

140 Kč

9:00 a 11:00 

Nepřístupné veřejnosti

19. PÁTEK 19:00

Marta Kloučková
Quintet

Jiří Stivín & Co. Jazz
Quartet

140 Kč

Vstupné: sezení 300
Kč/stání,balkón 200 Kč |
sezení studenti, 60+,
ZTP, ZTP/P 240 Kč

Vstupné: 150 Kč /
studenti, senioři 60+,
ZTP, ZTP/P 100 Kč

28. NEDĚLE 16:00

 Dospělí 140 Kč 
 

Gump - jsme dvojka

Rodinný / dobrudružný |
Česko | 87 min |
přístupný bez omezení |
české znění

140 Kč Dospělí 140 Kč 
 Děti 120 Kč

25. ČTVRTEK  17:00

Zasedání městského
zastupitelstva

Malý sál Tylova domu
přístupné veřejnosti

12:00 pro školy

19:00 pro veřejnost

Od klasické až po současnou
pantomimu

Limbo

Jan Smigmator &
Big Band 

Vstupné: sezení 300
Kč/stání,balkón 200 Kč |
sezení studenti, 60+,
ZTP, ZTP/P 240 Kč

22. - 24.
14. ročník celostátní přehlídky 
Mládí a Bohuslav Martinů

24. STŘEDA  18:00

Vstupné: ZDARMA

D U B E N
2 0 2 4

K U L T U R N Í
K A L E N D ÁŘ

www.tyluvdumpolicka.czVrchlického 53, Polička

Sledujte nás:

Reklamní partneři Tylova domu

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA.
V Tylově domě se vstupenky prodávají vždy pouze hodinu před danou akcí. Elektronické vstupenky zakoupíte přes
vstupenkový systém na www.tyluvdumpolicka.cz. Předprodej vstupenek zajišťuje: Informační centrum Polička,
Palackého nám. 160, tel. 461 724 326.  SLEVY NA VSTUPNÉM: *plná cena / děti 4 - 15 let **plná cena / děti 4-15 let,
studenti, senioři 60+, ZTP 
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Vážení návštěvníci a příznivci Tylova domu, 
kulturní program Tylova domu otevře 4. dubna popu-

lárně naučný pořad pro školy „Svět kolem nás“.
Divadelní spolek Tyl Polička se představí 5. dubna 

v  premiéře hry bratří Čapků „Ze života hmyzu“, kde 
jednotlivé hmyzí druhy personifikují takové mravní poj-
my jako lakota, ctnost, sobectví… 

6. dubna zahraje Divadlo Járy Cimrmana severské 
drama „Dobytí severního pólu“ Čechem Karlem Něm-
cem 5. dubna 1909. 

Soubor složený s  profesionálních hudebníků Bendi-
ssimo, jenž je unikátní kombinací klarinetu, smyčcového 
kvinteta a klavíru, zahraje 9. dubna v rámci cyklu Klasic-
ká hudba a MY. 

11. dubna provoní celý Tylův dům a možná i blízké 
okolí libá vůně kávy v rámci celorepublikové baristické 
soutěže „Barista junior Polička 2024“. 

Ti „Nejúspěšnější sportovci města Polička roku 
2023“ budou oceněni 12. dubna a mládí bude oceněno 
i v již 14. ročníku celostátní přehlídky „Mládí a Bohu-
slav Martinů“ pořádaném Základní uměleckou školou 
Bohuslava Martinů Polička ve dnech 22. – 24. dubna. 
Ti nejlepší se představí veřejnosti 24. dubna od 18:00 
hodin. 

Tylův dům zve
10. dubna zahraje slavné filmové melodie „The Loop 

Jazz Orchestra“ v rámci 27. ročníku Polička Jazz Festi-
val. 18. dubna skutečná hvězda nejen českého jazzu Jiří 
Stivín zahraje dva dopolední koncerty pro školy a po-
kračovat bude 19. dubna večerním koncertem „Marta 
Kloučková Quintet a  Jiří Stivín & Quartet“. Jazzový 
festival ukončí koncertem 20. dubna „Limbo a  Jan 
Smigmator & Big Band“. 

Výstava, doprovázející nejen Polička Jazz Festival, před-
ního slovenského ilustrátora, grafika, karikaturisty, který 
představí svůj svérázný pohled na svět kolem nás, Ladislav 
Torma – KRESBY, GRAFIKY, bude k vidění 10. 4. – 23. 6. 

Do světa klasické i moderní pantomimy nás přene-
se dechberoucí podívaná „SÓLO“ Radima Vizváryho  
26. dubna. 

Jarní divadelní abonentní sezóna pokračuje 29. dub-
na francouzskou situační komedií „Svatba bez obřadu“. 

Program kina otevírá 8. dubna „Duna: část druhá“, 
film z dílny Warner Bros. Pictures a Legendary Pictures, 
velmi očekávané pokračování šestinásobně oscarové 
„Duny“ z roku 2021. Komediální zápletkou s hvězdným 
obsazením nás mimo jiná známá jména provede 15. 
dubna Vladimír Polívka ve filmu „Sladký život“. 28. dub-
na uvedeme „Gump – jsme dvojka“, příběh pro všech-

6. 4. ve 21:00 
Thomas Atlas Soul Band (aka Tom C Walker, Bir-

minghem, UK) 
Thomas Atlas (Tom C. Walker) – kytara a zpěv; An-

dre – klávesy, basa; Jack – bicí 
Thomas Atlas je britský funk-soul-bluesový zpěvák, 

kytarista a  skladatel. Toma proslavila brilantní hra na 
kytaru, výjimečný zpěv a čiré nespoutané muzikantství. 

Vstupné: 200 Kč/150 Kč (St, D) 
11. 4. v 18:00 
EXPEDIČNÍ KAMERA 2024 
Mezinárodní filmový festival cestovatelských a out-

doorových filmů opět v Poličce – letos s filmem Adama 
Ondry „LEZCI“ ! 

Vstupné: 120 Kč/80 Kč (St, D) 
12. 4. ve 20:30 
GAIA MESIAH + Eva Vargo 
Gaia Mesiah vznikla v roce 2000 a záhy si vysloužila 

pověst nespoutané a crossoverové kapely, jejíž největ-
ší předností jsou strhující koncertní show, vyznačující 
se naprostým odevzdáním se publiku. Charismatickou 
frontwoman Marku Rybin, jejíž vokální technika včetně 
blackmetalového screamingu v Česku těžko hledá kon-
kurenci, od začátku skvěle doplňovaly kytaristka Katka 
Morella a  bubenice Misha, na basu pak tvrdil muziku 
Australan Josh Stewart. Po stovkách úspěšných koncer-
tů a studiových albech Ocean (2005) a Alpha Female 
(2007) se Gaia Mesiah na deset let odmlčela. Velkolepý 
comeback v původním složení korunovalo v roce 2019 
album Excellent Mistake a návrat dravé koncertní čtve-
řice zdokumentovalo o rok později atypické živé album 
Refresh In Golden Hive Live, dokládající, že skupina ani 
po dvou desítkách let od prvních koncertů rozhodně 
nevyměkla – spíš naopak. V březnu roku 2023 se Gaia 

DIVADELNÍ KLUB
Mesiah přihlásila s novinkou Vlnobytí, na které se vrací 
ke svým kořenům a  současně plně zužitkovává zku-
šenosti načerpané v průběhu mnoha let působení na 
domácí rockové scéně. Žánry: Rock, Alternativa/Indie 

Vstupné: 490 Kč, předprodej na goout.net 399 Kč 
13. 4. ve 20:00 
Schodište 40 let tour + Václav Koubek 
SCHODIŠTĚ a Václav Koubek – dva přírodní živly 

na jednom pódiu! 
Schodiště nestačí slyšet, musí se i  vidět. To samé lze 

říct o Koubkovi. Dva živly v jednom večeru, spontánně me-
andrující, místy společně v  jednom řečišti. Česká klubová 
legenda Schodiště (ex-Nahoru po schodišti dolů band) na 
turné k čtyřicetinám a harmonikář, spisovatel, herec, režisér, 
milovník života, trubadúr, svéráz, vyprávěč a pohádkář Vác-
lav Koubek... doprovázen klávesistou a kytaristou Ondřejem 
Fenclem a ve střední časti koncertu i celým Schodištěm, 
které pak ve finále večera převezme otěže... a nakombinu-
je našláplé novinky s písněmi z nejslavnějšího období na 
přelomu století. Frontman Doktor Krajíček nedávno oslavil 
60, Schodiště 35, ale na důchod to věru nevypadá. A Vašek 
Koubek? Ten je papírově důchodcem, Schodišti by mohl 
býti otcem, není to však znát – energie má víc než kdejaký 
Temelín. Beze vší poezie, Pytlíky ČSA, Dokonalá kost, Karty 
jsou rozdaný... anebo Pojď blíž, Hospoda, Sedni a jen se dí-
vej, Nikdo nikdy... To bude panečku jarní večírek..., už cítíte 
tu vůni kopretin? 

Vstupné: 350 Kč, předprodej na goout.net 280 Kč 
21. 4. v 18:00 
Beseda s dramatikem a režisérem Davidem Dráb-

kem 
Během této akce budou také představeny ukázky 

jeho hry „Koule“ v provedení Divadelní školy při Diva-
delním spolku Tyl. 

ny, kteří dokážou číst ze psích očí, ale i pro ty, kteří to 
zatím neumějí nebo nevěří, že je to možné. 

Kompletní program kina Tylova domu a  informace 
k  permanentní vstupence naleznete na našich webo-
vých stránkách www.tyluvdumpolicka.cz. 

Zasedání městského zastupitelstva přístupné veřej-
nosti se koná 25. dubna. 

Stále probíhají kurzy Pilates workout a pro milovníky 
tance a pro všechny, kteří se o tanec zajímají kurzy Orien- 
tálního tance a Jazz dance. 

Od 1.dubna bude k  dispozici na stránkách Tylova 
domu www.tyludumpolicka.cz přihláška do Základního 
kurzu tance a společenské výchovy. Do kurzu přijímáme 
pouze páry, splňující věkovou hranici 16 let. V měsíci 
květnu se můžete mimo jiné těšit na unikátní a netra-
diční zahajovací koncert 27. ročníku Martinů fest Polič-
ka „Komponovaný večer Pražského komorního baletu 
a Zemlinského kvarteta“, kde zazní Smyčcový kvartet 
č. 2 „Listy důvěrné“ Leoše Janáčka ve speciální choreo-
grafii Petra Zusky, smyčcový kvartet Bedřicha Smetany 
„Z mého života“ v choreografii Pavla Šmoka. 

Kompletní program, kulturní kalendář a další infor-
mace naleznete na stránkách Tylova domu www.ty-
luvdumpolicka.cz. Programovou nabídku zveřejňujeme 
také na sociálních sítích Facebook a Instagram. 

Vážení a  milí příznivci, těšíme se na vaši návštěvu 
a přejeme Vám krásné kulturní zážitky. 

Tým Tylova domu

Pořádá: Městská knihovna Polička 
Vstupné: v předprodeji 80 Kč (lze zakoupit osobně 

v Městské knihovně nebo online na adrese www.veci-
zpolicky.cz/vstupenky/. Na místě 120 Kč. 

24. 4.  v 8:00 
Speciální škola Polička – Jarní zpívání 
Jarní zpívání žáků poličské speciální školy. 
27. 4. v 18:30 
XIII. VEČER AKUSTICKÉ HUDBY 
Během večera vystoupí THE JUMPER CABLES – THE 

VACUUM BALL – SVATÁ VODA 
Vstupné: 200 Kč

Přednáška: Polička – dcera Pomezí? / historie osíd-
lení a půdorysů 

Pro Poličku – na rozdíl od řady jiných měst – je zná-
mé nejen datum vzniku, ale i osoba a důvody pověření 
člověka, jemuž bylo založení města svěřeno. Zajíma-
vé poznání přináší i srovnávací pohled na dosud málo 
sledované souvislosti postupu osídlení ve 2. polovině 
13. století – půdorysy měst a vesnic v širším okolí. 

Přednáší prof. Ing. arch. Jiří Škabrada (1946) – archi-
tekt, vysokoškolský pedagog, pracovník státní památ-
kové péče se zaměřením na lidovou architekturu, his-
torické stavební konstrukce a typologii staveb. Věnuje 
se výzkumu lidové architektury a vesnického urbanismu 
a stavebně-historickým průzkumům v kombinaci s dal-
šími výzkumnými metodami. Je aktivní v ochraně lido-
vých staveb a venkovských sídel. 

Přednáška se koná v úterý 16. dubna od 18:00 hod. 
v hudebním sále Městského muzea a galerie v Poličce. 
Pořádá Spolek NÁŠ MARTINŮ ve spolupráci s  Měst-
ským muzeem a galerií Polička. Vstupné 50 Kč.

Spolek NÁŠ
MARTINŮ
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Po zimě se opět otevírá GOTICKÉ OPEVNĚNÍ 
MĚSTA a RODNÁ SVĚTNIČKA veřejnosti! 

Prohlídky doporučujeme domlouvat předem na 
tel. 461 723 855.  

Výstava: VZHŮRU DO STŘEDOVĚKU!
4. února – 21. dubna 
Chcete se vrátit v čase do doby rytířů s meči 

a dam v nádherných šatech? Láká vás středověk 
„vyzkoušet, osahat a očichat“? Přijďte se podívat 
na interaktivní výstavu s dobově precizně vyho-
tovenými replikami, ale i  zcela novými hravými 
aktivitami, a  prožijte si historii na vlastní kůži. 
Obléknete si gotický oděv nebo kroužkovou koši-
li, ozdobíte se čelenkou se závojem nebo nasadíte 
rytířskou přilbu, potěžkáte meče a bijáky, vysko-
číte na koně, zakusíte rytířský turnaj nebo střelbu 
z kuše, přičichnete k dobové voňavce a pobavíte 
se ryze středověce... roztáčením káči, chozením 
na chůdách, bořením kuželek či při hazardní hře 
v kostky. A to není vše! Můžete se stát písařem ve 
scriptoriu, brnkat na citeru, poměřit se s panov-
níky, vyzkoušet si náročnou práci iluminátora, do-
bývat hradby katapultem, trénovat taktiku v ša-
chovém souboji, ověřit své řemeslné dovednosti 
nebo zpytovat hříchy na pranýři. Tak VZHŮRU 
DO STŘEDOVĚKU! 

Výstava: DEJTE VEJCE MALOVANÝ … 
výstava kraslic a  velikonočních pohlednic 

paní Miloslavy Gregorové
5. března – 7. dubna 
Letos ve třídě B. Martinů uvidíte velikonoční 

výstavu kraslic – malých uměleckých dílek. Zdo-
bení vajec má určité zákonitosti; svůj význam 
mají použité motivy a ornamenty, barvy, barviva 
i techniky. Poznáte staré tradiční způsoby zdobe-
ní vajec i pojetí nové, současné, rozmanité, kdy se 

PROGRAM MĚSTSKÉHO MUZEA A GALERIE POLIČKA
fantazii meze nekladou. Výstava chce inspirovat 
malé i velké, méně i více zdatné tvůrce ke zdobení 
vajíček a vytváření kraslic, aby tento zvyk i nadále 
patřil mezi naše oblíbené tradice. 

Připravujeme 
VÝSTAVA VÝTVARNÉHO OBORU ZUŠ B. 

MARTINŮ POLIČKA 
3. – 19. května 
Zveme Vás na výstavu prací žáků výtvarného 

oboru Základní umělecké školy Bohuslava Martinů 
Polička. V tomto roce propojujeme oborovou vý-
stavu s výstavou absolventů. V rámci jedné výsta-
vy se tak můžete těšit nejen na průřez celoroční 
tvorbou výtvarného ateliéru, ale i  na rozmanité 
výtvarné projekty našich letošních absolventů. 

Vernisáž se koná v pátek 3. května v 16:00 
hod. ve výstavních prostorách barokní radnice 
v Poličce. 

Výstava: PŘÍBĚH DŘEVENÝCH HRAČEK 
12. května – 1. září 
Dřevěné hračky v sobě ukrývají spoustu příbě-

hů. Příběh stromu, ve kterém rostou, aby mohly 
být vyřezány, příběhy jejich tvůrců a především 
příběhy, které s hračkami rozehrávají samy děti 
a všichni ti, kdo si rádi hrají. 

Na výstavě budou představeny dřevěné hračky 
od konce 19. století do současnosti z muzejních 
sbírek i od současných moderních tvůrců. Sezná-
míte se s tím, kde všude se v Čechách a na Mo-
ravě hračky vyráběly či vyrábějí, jak vznikají a co 
obnáší práce těch, kteří se jejich výrobě věnují. 
Výstava také představí hračky jako umělecká díla 
– od autorů sdružení Artěl ze začátku 20. století 
až po současné výtvarníky a designéry, kteří se 
věnují jejich návrhům a tvorbě. 

A co by to bylo za výstavu o hračkách, kdybys-

te si nemohli pohrát! Výstavou prolínají rozmanitá 
zákoutí, kde můžete rozehrát své příběhy. Přijďte 
si vystavět město z dřevěných kostek nebo je na-
ložit na korbu náklaďáku a převést do jiného příbě-
hu. Rozezvučte dřevěné hudební nástroje a svou 
fantazii a zručnost prověřte při skládání, vkládání, 
provlékání či navlékání. Čeká na vás také velká her-
na s kuželkami, kuličkovou dráhou i vláčkodráhou, 
dřevěnými stavebnicemi, magnetické puzzle a mo-
zaiky, stolní, balanční i  pohybové hry. Nejen pro 
malé kutily bude připravena dílna, kde si mohou 
sami vyrobit jednoduchou dřevěnou hračku. 

Nenechte si ujít netradiční zahájení výstavy, 
protože program bude pestrý a veskrze dřevěný! 
Dřevěné loutky oživnou v pohádce o Popelce pod 
rukama loutkoherce Tomáše Běhala, sami si vyro-
bíte drobnou dřevěnou hračku, a ve společnosti 
tradičního výrobce dřevěných soustružených 
hraček a  Nositele tradic lidového řemesla pana 
Zdeňka Bukáčka si dřevěnou hračku můžete do-
malovat. Na dřevěných špejlích pro vás bude při-
pravené originální občerstvení rozmanitých chutí. 
Vernisáž se koná v neděli 12. května v 16 hodin 
ve výstavních sálech poličského muzea. 

Akce: Čas pro neobyčejné zážitky 
1. června 
Muzejní noc v  Poličce neboli Čas pro neoby-

čejné zážitky je speciální program plný mimořád-
ných a  nečekaných zážitků pro všechny věkové 
kategorie připravený poličskými organizacemi, 
institucemi, spolky, ale i restauracemi, kavárnami 
a obchody. Nenechte si tuto oblíbenou akci, která 
se těší velkému zájmu už 23 let, ujít a vydejte se 
na netradiční putování za dobrodružstvím a zá-
bavou! Podpořte i vy svojí účastí jedinečnou at-
mosféru poličské muzejní noci. 

PROGRAM KNIHOVNY 
neděle 7. dubna od 18:00 v knihovně 
Důmyslný svět hub  
Zveme vás na přednášku Daniely Jirouškové 

o tom, jak funguje houbový svět. Dozvíte se jaké 
houby rostou za vašimi humny a  další nevšední 
informace. 

Po přednášce se uskuteční losování o zajímavé 
ceny.

neděle 14. dubna od 20:00 v Divadelním klubu 
LiStOVáNí: Než natáhnu brka 
Aby nedošlo k omylu, tohle není brutální krimi-

nálka, ani kniha anekdot. Přesto vás čeká detek-
tivní zápletka, pár mrtvol, konkurenční boj a plno 
úvah proč se všechno tak nějak semlelo. 

Vstupné 120 Kč. Vstupenky v  předprodeji 
v knihovně nebo na www.vecizpolicky.cz. 

neděle 21. dubna od 18:00 v Divadelním klubu 
Beseda s režisérem Davidem Drábkem 
Zveme vás na besedu s  režisérem Davidem 

Drábkem, během které budou představeny také 
ukázky jeho hry „Koule“ v provedení Divadelní ško-
ly při Divadelním spolku Tyl. 

Vstupné v předprodeji 80 Kč v knihovně nebo 
online na adrese www.vecizpolicky.cz. Vstupné na 
místě akce 120 Kč. 

Městská knihovna Polička & Půda
čtvrtek 25. dubna od 9:30 v knihovně 
Knihomolík – čtenářský klubík pro nejmenší 
V dalším čtenářském klubíku nás čekají veselé 

jarní pohádky, hravé úkoly a  tematické tvoření. 
Vstupné zdarma. 

Centrum technického vzdělávání Půda 
Otevřená Půda zůstane v pondělí 8. a ve čtvr-

tek 11. dubna z  provozních důvodů zavřená. Ji-
nak platí běžná otevírací doba a těšíme se na vás 
v pondělky, čtvrtky a neděle odpoledne. Aktuální 
informace najdete vždy na našem webu http://
puda.knihovna.policka.org/. 

PROGRAMY A AKCE 
V  dubnu se chystáme hned na dvě robotické 

soutěže 20. 4. do Bratislavy na Istrobot, náš robot 
je přihlášen do disciplíny Stopár (sledování čáry) 
a  s  obnoveným týmem Půda Crew do Prahy na 
Robosoutěž, kterou pro děti ze základních škol 
pořádá Fakulta elektrotechnická ČVUT a čeká je 
úloha Třídění barevných kostek. 

V  dubnu budeme tvořit jarní dekorace, kvítka 
nebo třeba zápichy do květináčů. Sledujte náš web! 

Pro učitele od MŠ po SŠ jsme v  březnu ote-
vřeli DIGI centrum Elixíru robotickým worksho-
pem. Další setkání nás čeká v pondělí 22. dubna 
od 16:00 do 18:00 a bude zaměřeno na „Canvu“ 

a jiné grafické nástroje. Práce s grafikou pro uči-
tele, příprava pracovních listů, grafik a  dalších 
pomůcek nejen do výuky. V květnu nás čeká 3D 
modelování a 3D tisk, v červnu pak Umělá inte-
ligence. 

Přijďte, další informace a  registrační formulář 
(dorazit můžete i bez registrace, ale pomáhá nám 
to se lépe připravit) najdete na webové stránce 
https://puda.knihovna.policka.org/digi-centrum-
-policka/. 

Letní škola pro učitele zaměřená na novou infor-
matiku, robotiku a umělou inteligenci ve spolupráci 
se vzdělávací agenturou EduTime proběhne 22.–26. 
července (https://puda.knihovna.policka.org/letni-
-skola-robotiky-edutime-cervenec-2024/). 

Léto na Půdě: Stále se můžete přihlašovat na 
letní workshopy pro děti (15.–19.7.). Kapacita pří-
městského tábora DOBYVATELÉ VESMÍRU (5.–9. 
8.) již byla naplněna. Můžete se hlásit jen na pozici 
náhradníka. 

Pro školy máme připraveny dopolední progra-
my zaměřené na robotiku a 3D tisk s jarní temati-
kou. Pokud máte zájem, obraťte se na nás, nejlépe 
přes e-mail puda@knihovna.policka.org. Více infor-
mací o nabídce programů najdete na našem webu: 
http://puda.knihovna.policka.org/robotika-a-3d-
tisk-programy-pro-skoly/. 

Hanka :)



N
ES

EĎ
TE

 D
O

M
A

18
KU

LT
UR

A

A JE TO 
dílnička se dřevem pro děti od 5 let 
Termín: úterý 9. 4.,15:00–16:30 
Cena: 100 Kč 
Přihlášky: do 4. 4. 
MALOVÁNÍ NA TEXTIL 
Kreativní tvoření ro všechny od 10 let 
Termín: sobota 20. 4., 14:00  
Cena: 100 Kč 
Přihlášky: do 12. 4. 
S sebou: pracovní oblečení, přezůvky, sva-
činu, vlastní bílé tričko 
Informace: Alena Hejduková, e-mail: hejdu-
kova@mozaika-policka.cz 
ŘEZBÁŘSKÝ KURZ MARKA VODIČKY 
Aneb Velká radost z  malého kousku dřeva. 
Přijďte se zastavit v čase a načerpat nové tvoři-
vé síly –  4hodinová práce se dřevem a dlátem. 
Vyrobíte si mísu, lžíci nebo obrázek s reliéfem. 
Termín: středa 10. 4.,16–20 
Cena: 800 Kč/ dítě do 26 let a senior, 
900 Kč/ dospělí 
KRESLENÍ SVĚTLEM 
Fotografický kurz pro studenty a dospělé.
Pavel Pližingr je lightpainter se širokým zá-
běrem. Nejčastěji fotí model/ky nebo různé 
abstraktní výjevy. Vše bez použití photosho-
pu. Chcete podobnou fotografii? Pojďme si 
zafotit spolu. Vhodné pro učitelé a lze hradit 
ze šablon. 
Termín: pátek 12. 04. 20–24 hod. 
Cena: 1 100 Kč 
Přihlášky: do 5. 4. 
S sebou: vlastní fotoaparát, nebo mobil, 
stojan. 
www.kreslenisvetlem.com 
HÁČKOVANÝ KOŠÍK 
Dílnička pro studenty a dospělé 
Termín: sobota 11. 5. 
Cena: 800 Kč 
Lektorka: Soňa Boštíková 
Přihlášky: do 1. 5. 

MOZAIKA ČARODĚJNICKÝ REJ 
Tradiční pálení čarodějnic pro děti, rodiče, 
babičky a dědy… Zábavné hry v Liboháji. Za-
pálíme fatru s čarodějnicí u fotbalového sta-
dionu a opečeme si buřty. Masky jsou vítány. 
Termín: neděle 28. 4. od 15 hod. 
Místo:  Liboháj Polička 
Informace: Alena Hejduková, 
tel.: 461 725 352 
LETNÍ TÁBORY SVČ MOZAIKA POLIČKA 
– poslední volná místa
přihlašování online na www.mozaika-policka.cz 
PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR se sportovní gym-
nastikou 
pro gymnastky ze ZK sportovní gymnastiky 
Termín: 1.–5. 7., každý den 8–16 hod. 
Cena: 2 300 Kč 
Přihlášky: do 30. 4. s platbou 
Informace: Zdeňka Švecová, 
tel.: 461 725 352 
PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR s parkourem 
pro účastníky ze ZK parkour 
Termín: 1.–5. 7., každý den 8–16 hod. 
Cena: 2 300 Kč 
Vedoucí tábora: Dagmar Zobačová 
Přihlášky: do 30. 4. 
PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR KOPANÁ 
Soustředění pro účastníky ZK kopaná. 
Věk: přednostně pro děti z  přípravek SK 
Polička ročníky 2013, 2014, 2015, 2016. 
Termín: 8.–12. 7., každý den 8:30–16:30 
Cena: 2 000 Kč 
Přihlášky: do 30. 4. s platbou 
Informace: Roman Lajžner, 
tel.: 733 187 189, e-mail: rolaj@seznam.cz 
SPORTOVNÍ PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR 
Míčové hry, turistika, atletika, koloběžky, bo-
jová umění, tenis, kopaná, florbal, hokejbal, 
in – line, lanové aktivity 
Věk: 4.–8. třída 
Termín: 22.–26. 7.,každý den 8:30–16:30 
Cena: 2 000 Kč 
Přihlášky: do 30. 4. s platbou 
Informace: Ludmila Haraštová, 
tel.: 731 180 433, l.harastova@seznam.cz 

ODBORNÉ PORADNY: 
Poradna zdravého životního stylu (Mgr. 

Kateřina Dobiášová) 
8. 4. (pondělí) 9:30–11:00 
Logopedická poradna (Mgr. Hana Dalí-

ková) 
8. a  22. 4. (pondělí) 16–18, 100 Kč za 

konzultaci 
Poradna psychomotorického vývoje 

(Mgr. Bc. Iva Sedláčková) 
17. 4. (středa) 14–16  
Podpora nastávajících rodičů – svépo-

mocná skupina
2. a 16. 4. (úterý) 15–17  
Cena za jedno setkání 70 Kč 
Přihlašujte se na prihlasse@matami.cz. 
Od 2. dubna budou probíhat v  MaTami 

pravidelná setkávání pro podporu nastávají-
cích rodičů, kojících matek, otázky a odpově-
di, propojení a sdílení s certifikovanou dulou 
a laktační poradkyní Ing. Lenkou Novotnou. 
Aktivita bude probíhat jednou za dva týdny 
v úterý odpoledne. 

Předporodní povídání 
Cyklus besed s odborníky pro nastávající 

rodiče. Podrobné informace na webu a FB. 
Přihlašujte se na prihlasse@matami.cz. 
Cena pro jednotlivce i páry: 500 Kč za celý 

cyklus/120 Kč za jednotlivé besedy. 
POROD (MUDr. L. Kavanová) – 3. 4. 

(středa) 15–17 
PÉČE O NOVOROZENCE (MUDr. D. Juklo-

vá) – 10. 4. (středa) od 17–19 
PÁNEVNÍ DNO (K. Šimonová, DiS.) – 

15. 4. (pondělí) 15–17 
SPRÁVNÁ MANIPULACE S  MIMINKEM 

(Mgr. Bc. I. Sedláčková) – 17. 4. (středa) 
16–18 

KOJENÍ (Ing. L. Novotná) – 24. 4. (úterý) 
15–17  

Podpora psychiky – svépomocná skupina 
4. 4. (čtvrtek) 17–20  
Nabízíme Vám podporu v důvěrné skupi-

ně k vyslechnutí a sdílení Vašich zkušeností. 
Skupina je zdarma. 

Duševní zdraví 
11. 4. (čtvrtek) 15–17  
Zve Vás Štěpán na procházku Poličkou 

a zpívání s kytarou. 
Otevřené dveře Oblastní charity Polička 

předaly část svých pravidelných čtvrtečních 
aktivit DušeProstoru, spolku, jehož cílem je 
otevírat témata vztahující se k  duševnímu 
zdraví. Spolupráce s  MaTami přiblíží odpo-
lední klubové činnosti lidem z Poličska, pro 
které by mohl být dojezd do Svitav překáž-
kou v účasti. Více informací najdete na www.
duseprostor.cz. 

Porucha autistického spektra – svépo-
mocná skupina 

18. 4.(čtvrtek) 16–18  
Zveme rodiče dětí s PAS k nám do cen-

tra na pravidelné setkávání, sdílení zkuše-

MaTami ností a  rad. Tato tzv. svépomocná skupina 
se schází jednou měsíčně. Přijďte se podělit 
o své zkušenosti i Vy. 

Zaměřeno na dospívání I. – diskusní 
skupiny 

24. 4. (středa) 16:30–18:30  
Cena za setkání 70 Kč 
Povede: Michaela Fialová 
Přihlašujte se na prihlasse@matami.cz. 
Cílem skupiny je podpora dospívajících 

dětí a  jejich rodičů, usnadnění jim celého 
procesu, kdy se z dítěte stává dospělý. Celý 
cyklus je připraven tak, aby předcházel ob-
tížným situacím v rodině, jimiž právě puber-
ta může být. Témata na sebe budou nava-
zovat. Velká část bude věnována výživovým 
problémům u dospívajících a jejich prevenci, 
prevenci závislostí, bezpečnosti na interne-
tu, kyberšikaně, dopadech sociálních sítí. 
Bude debatováno o  tématech bezpečného 

a  zdravého sexuálního života. V  druhé po-
lovině roku naváže Zaměřeno na dospívání 
II., kde bude prostor i pro setkání rodičů na 
téma jak komunikovat s teenagerem. 

V první polovině května chystáme KVĚT-
NOVÝ BAZAR SAZENIC, které Vám budou 
přebývat. Sledujte naše aktuality. 

Cena (pokud není v popisu uvedeno jinak): 
Pravidelné dopolední aktivity: 50 Kč (cena 

pro členy 35 Kč, možnost zakoupení perma-
nentky) 

Členství 150 Kč/půl roku, 300 Kč/rok. 
Informace o členství získáte od lektorek ak-
tivit. Aktivity projektu Čas pro rodinu jsou 
podpořeny z  dotačního programu Rodina 
a ochrana práv dětí MPSV, dále PK, Měs-
tem Poličkou a CBM.
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V květnu uplyne rok, kdy jsme oficiálně započali na-
vštěvovat s naší čtyřletou Johankou nově vzniklou lesní 
školku Veselé Kopýtko. Zázemí bylo umístěno do pro-
středí Balatonu vedle areálu poličského koupaliště. Do 
prostoru byla dovezena i maringotka, ve které měly děti 
umístěné přes teplejší měsíce spací zázemí. V zimě se 
zázemí přesunulo do budovy Balatonu, kde mají mož-
nost topení v krbu, a prostor je tak využit jako příjemná 
útulna. 

Venkovní i vnitřní prostory se postupně rodiči a nad-
šenci začínaly zabydlovat a  na brigádách se udělalo 
množství práce, aby děti měly prostředí co nejpříjem-
nější. Vybudovala se krásná zastřešená terasa, pískoviš-
tě s dětskou kuchyňkou i se zavěsila houpačka a hama-
ky mezi břízky. Osázely se záhony. 

Začátky pro Johanku nebyly úplně snadné. Johan-
ka chtěla moji přítomnost, v  neznámém prostředí se 
necítila úplně komfortně, i  když průvodkyně (tak se 
říká osobám, které děti v lesních školkách doprovázejí 
a vedou) byly fajn. Pobyt venku děti naplňoval. Děti se 
postupně osmělovaly a vznikala první opravdová přátel-
ství. S Johankou jsem první dny trávila v Kopýtku spo-

VESELÉ KOPÝTKO
lečně a i pro mě tyto chvilky byly nesmírně obohacující. 

Střih… a nyní máme za sebou už i období zimy a Ko-
pýtko se nesmazatelně stalo součástí našich životů. 
Společně s dětmi podniká od úterý do čtvrtka každo-
denní výpravy do okolí Balatonu, na přehrady. Navštívilo 
představení Mime Fest. Každý čtvrtek si od letošního 
roku vyhradilo na saunování. Společně s  dětmi chodí 
do knihovny, kde se prolistovávají krásnými knížkami… 
A v létě podniklo i tábor. A čeká nás toho dost a dost – 
karneval, tanečky, pobyt na Baldě, tábory… 

Milé Kopýtko, moc Ti děkujeme, že ses u nás V Polič-
ce narodilo. Stalo ses kamarádem našich dětí, stejně 
jako průvodci, kteří se u dětí střídají. Veliké děkuji: Lucii, 
Adélce, Kristýnce, Anetce, Andrejce, Marušce a  Janče. 
Všichni jste se dali na nelehkou a neprobádanou ces-
tu. Radost, kterou však dokážete v  dětech vyvolat, 
je nepopsatelná a  stojí za to! Johanka už do Kopýtka 
nechodí s  obavou, kde bude maminka, ale těší se na 
další Kopýtkovská dobrodružství. Kopýtko funguje jinak 
než tradiční školka, ale příběhy, které se tam odehrávají 
stojí za to žít! 

Markéta Vodehnalová

Dne 29. 2. navštívily první tři ročníky oboru Veřej-
nosprávní činnost Střední školy obchodní a služeb 
SČMSD, Polička. Kancelář Veřejného ochránce práv 
v Brně. Právníci z kanceláře Veřejného ochránce pro 
žáky připravili prezentaci, v níž představili, čím vším 
se kancelář za 24 let své existence zabývala. Žáci 
se ve skupinkách mohli hravou formou seznámit 
s  případy, které v  minulosti kancelář řešila a  na-
vštívili i samotnou kancelář současného Veřejného 
ochránce práv, JUDr. Stanislava Křečka. Bohužel se 
žáci osobně se současným ombudsmanem ani jeho 
zástupcem nemohli potkat, neboť byli oba přítomni 
na Legislativní radě vlády, kde se projednávala no-
vela zákona o veřejném ochránci práv zřizující funkci 
tzv. dětského ombudsmana. Ten by měl pod zášti-
tou Kanceláře Veřejného ochránce práv hájit práva 

Studenti v  kanceláři ombudsmana
dětí na základě Úmluvy o právech dítěte. 

Z návštěvy si žáci odnesli spoustu informací a zá-
žitků souvisejících s natáčením historicky první re-
portáže o průběhu návštěvy v Kanceláři Veřejného 
ochránce práv, která byla odvysílána Českou televizí 
v hlavních zprávách dne 4. 3., a dále obdrželi nálep-
ku pro školu spolupracující s ombudsmanem, která 
je vylepena ve vestibulu naší školy. Ještě jednou 
jménem žáků děkujeme za úžasný zážitek. Nadále 
budeme sledovat zřízení funkce dětského ombuds-
mana, která v  České republice jako jedné z  mála 
zemí EU stále chybí a  která má zajistit i  českým 
dětem větší právní zastání. 

Střední škola obchodní a služeb SČMSD,  
Polička, s.r.o.

pro školní rok 2023/2024 se bude konat 
6. května od 8:00 do 16:00 hodin 

a to i pro děti cizinců s dočasnou ochra-
nou 

Přihlášení dítěte neodkládejte, v průběhu 
školního roku bývá možnost přijetí omezená. 
Děti jsou přijímány na základě kritérií, která 
určují ředitelky jednotlivých MŠ. 

Postup pro zákonného zástupce dítěte: 
1. vyzvedne nebo stáhne přihlášku z webo-
vých stránek MŠ 
2. přihlášku vyplní 
3. nechá potvrdit dětským lékařem 
4. předá v  uvedeném termínu zpět do MŠ 
(elektronicky nebo osobně dle nabízených 
možností MŠ) 

Poličské mateřské školy: 
• Mateřská škola Rozmarýnek Polička, ul. 
Riegrova 7 
• Mateřská škola Polička, Palackého nám. 
181 
• Mateřská škola Čtyřlístek Polička, ul. E. 
Beneše 627 
• Mateřská škola Luční Polička, ul. Luční 
394 

Pozor: pro děti narozené v období od 1. 9. 
2018 do 31. 8. 2019 a děti, které mají odklad 
povinné školní docházky, je předškolní vzdě-
lávání povinné! Obecně závaznou vyhláškou 
města Poličky jsou stanovené školské obvody 
mateřských škol. Děti starší 3 let s  trvalým 
pobytem ve školském obvodu mateřské školy 
v ní mají přednostní právo přijetí. 

Bližší informace sdělí ředitelky mateř-
ských škol nebo pracovníci úseku školství 
města Poličky. Naleznete je také na webo-
vých stránkách škol a města Poličky.

Zápis dětí 
do poličských
mateřských škol

Minulý školní rok jsme se zapojily do projektu Pří-
běhy našich sousedů. Zaujalo nás, že můžeme zpraco-
vat příběh někoho místního, koho běžně potkáváme. 
Vybraly jsme si paní Marii Biberlovou, která je zároveň 
babičkou jedné z nás. 

Marie Biberlová se narodila v  roce 1939 v Kamen-
ci u Poličky. Její rané dětství provázela druhá světová 
válka a s ní spjaté události. Z tohoto období má Marie 
mnoho vzpomínek, které popisují nejen dětské rado-
vánky, ale také vztahy mezi Čechy a Němci v Kamenci. 
Právě tyto vzpomínky jsme si vybraly a rozhodly jsme se 
je zpracovat podrobněji. 

Celý projekt nám zabral asi půl roku. Na začátku jsme 
absolvovaly naučné workshopy, kde jsme se dozvěděly, 
jak pracovat s  informacemi. Dále jsme se zúčastnily 
workshopu v Českém rozhlase v Pardubicích, kde nám 
pomohli sestříhat a upravit nahrávku s příběhem paní 
Biberlové. Na závěr celého projektu proběhla v listopa-
du v aule poličského gymnázia slavnostní prezentace, 

Příběhy našich sousedů
– Marie Biberlová která sklidila velký úspěch. 

Zapojit se do projektu je dobrá příležitost pro každé-
ho. Dějepis nemusí být jen o  letopočtech, ale může být 
i  o  skutečných příbězích lidí, které poukazují na dobu, 
jakou si dnešní generace neumí ani představit. Proto by-
chom si ji a lidi, kteří v ní žili, měli připomínat, abychom 
nezapomněli a neopakovali stejné chyby.

Zuzana Stodolová, Kristýna Blandová, Adéla Biber-
lová, Vanda Klusoňová, Rút Tenglerová – studenti 

gymnázia
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Lyžařský kurz 
V neděli 11. 2. ve 14 hod. jsme od naší ZŠ Na Lu-

kách vyrazili na lyžařský výcvikový kurz do Deštného 
v  Orlických horách. Kurzu se zúčastnili zájemci z  řad 
žáků 8. a 9. tříd v doprovodu paní učitelky Nyklové, paní 
učitelky Kotvové, pánů učitelů Nožky a Donáta. Po ne-
celých dvou hodinách jízdy autobusem jsme dorazili na 
místo. Autobus nás dovezl až k chatě Orlice, kde jsme 
se ubytovali. 

Vzhledem k tomu, že předešlé dny intenzivně pršelo 
bohužel i na horách, byl v pondělí lyžařský areál mimo 
provoz. Díky tomu jsme si udělali vycházku na Šerlich, 
kde se nachází Masarykova chata. Odpoledne jsme šli 
bobovat na sjezdovku nad naším hotelem, tam si pro 
nás učitelé připravili závody v bobování. Od úterý do 
čtvrtka jsme si užívali lyžování. Sníh byl sice dost mokrý, 
těžký a tvořily se muldy, ale hlavně, že nám nepršelo. 
Protože bylo sněhu málo, tak jsme na sjezdovku a zpět 
jezdili skibusem. V úterý večer přijel za námi náčelník 
horské služby s přednáškou o činnosti a povinnostech 
horské služby. Každý den večer jsme měli nějaký pro-
gram, hlavně jsme hráli hry a  měli různé přednášky. 
Večerku jsme měli ve 21:30 (pokaždé nám paní učitel-
ka říkala: „Ve 21:31 vyrážím směr vzhůru (do 2. pat-
ra) a běda vám, kdo nebude v posteli.“). Za porušení 
pravidel následoval „krutý“ trest. Poslední večer jsme 
si společně zazpívali za doprovodu hry na kytaru pana 
učitele Donáta. V pátek jsme šli lyžovat jen dopoledne 
a po obědě jsme unavení, ale spokojení odjížděli domů. 
Užili jsme si nejen lyžování, ale také týdenní pobyt se 
spolužáky – kamarády. Všem děkujeme za pěkný lyžař-

ZŠ Na Lukách ský kurz a hlavně učitelům za jejich trpělivost. 
Žákyně 8. B a 9 .B. 

Velký úspěch ve výtvarné soutěži Pardubického 
kraje 

V  letošním roce se naši žáci zúčastnili v  rámci vý-
tvarné výchovy 14. ročníku soutěže Zdravá a nemocná 
příroda Pardubického kraje. Žáci se snažili co nejlépe 
vystihnout kontrast mezi čistou, nezkaženou přírodou 
a přírodou poškozenou vlivem lidské činnosti. Mezi nej-
lépe oceněné žáky se umístila i naše studentka Simo-
na Šárková z 9. A, která obsadila 3. místo v kategorii 
2. stupně základních škol, kde porota hodnotila obrazy 
v konkurenci několika set prací. Gratulujeme a přejeme 
spoustu inspirace a chuti do dalších děl. 

MgA. Vojtěch Donát Kde: Zahrada u mlýna, 
Alšova 1027, Polička 

Kdy: 29.7. - 2.8. 2024 
12. - 16.8. 2024
Cena: 3 070 Kč

v úterý 23. dubna v 15:00
Vesnická škola rodinného typu, na dojezd autobusem 

z města. Nabízí klidné prostředí a malý počet dětí v mo-
derně vybavených třídách, kvalifikované pedagogy s bo-
hatými zkušenostmi, kvalitní výuku a připravenost žáků 
pro přechod na 2. stupeň ZŠ či osmileté gymnázium. 
Velké přestávky trávíme na školní zahradě, poblíž máme 
moderní hřiště pro atletiku a míčové hry. 

ZÁPIS DĚTÍ DO 1. ROČNÍKU ZŠ SÁDEK
Před vyučováním i v odpoledních hodinách je o děti 

postaráno ve školní družině, v níž děti stále něco tvoří, 
malují, vyrábějí, zkoumají…

Jídelna je součástí školy, naše kuchařky vaří chutná 
a pestrá jídla v moderní kuchyni. 

Další informace vám rádi poskytneme osobně, na te-
lefonním čísle 734 560 256, navštívit můžete i náš web  
www.zssadek.cz.          Ladislava Plachá, ředitelka školy

Zápisy do 1. ročníků ZŠ pro školní rok 2024/2025 
proběhnou ve školách zřízených městem Polička dne  
5. 4. dle následujícího rozpisu: 

• Masarykova ZŠ, nábř. Svobody 447 
čas: od 9:00 do 16:30 
místo: budova pavilonu (ul. Rumunská) 
 více též na http://www.zsmaspolicka.cz/ 
• ZŠ Na Lukách, Švermova 401
čas: od 14:00 do 17:00 
místo: budova 1. stupně základní školy
 (ul. Švermova) 
 více též na 
 http://www.zsnalukach.cz/ 
Zápis do 1. ročníku, tj. zápis k povinné školní docházce je pro 

školní rok 2024/2025 povinný pro děti narozené 1. 9. 2017 – 
31. 8. 2018 a děti, kterým byl v loňském roce povolený odklad. 

Tento zápis je zápisem jednotným i pro děti s dočasnou 

Zápisy
do 1. ročníků ZŠ

ochranou (děti ukrajinské). 
K zápisu je třeba vzít: 
- zákonný zástupce občanský průkaz 
- rodný list dítěte 
- vyplněnou Žádost o přijetí k povinné školní docházce 
Povinná školní docházka se vztahuje na státní občany ČR a na 

občany jiného členského státu EU, kteří na území ČR pobývají déle 
než 90 dnů. Dále se povinná školní docházka vztahuje na jiné ci-
zince, kteří jsou oprávněni pobývat na území ČR trvale nebo pře-
chodně po dobu delší než 90 dnů, a na účastníky řízení o udělení 
mezinárodní ochrany. 

Každé dítě má nárok na přijetí do ZŠ ve školském obvodu, 
v němž má místo trvalého pobytu, v případě cizinců místo po-
bytu. Zároveň má zákonný zástupce dítěte možnost požádat 
o zápis v jiné, než spádové škole. Školské obvody pro poličské 
základní školy jsou stanovené obecně závaznou vyhláškou č. 
2/2021. Vyhláška je k dispozici na webových stránkách http://
www.policka.org/seznam/Mestsky-urad/vyhlasky-mesta 

Pokud není dítě vyspělé pro plnění povinné školní docház-
ky, může zákonný zástupce předložit vyplněnou Žádost o od-
klad školní docházky o jeden rok s doporučením pedagogicko-
-psychologické poradny nebo speciálně pedagogického centra 
a zároveň odborného lékaře nebo klinického psychologa.
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Naše škola se zapojila do výzvy Pardubického 
kraje, a  to do Podpory aktivit škol zaměřených na 
partnerské a rodinné vztahy, životní hodnoty a rodi-
čovství. V uplynulém roce škola využila všechny čtyři 
moduly. Osm tříd prošlo programem Cesta životem 
zaměřeným na podporu zdravého sociálního klimatu 
ve třídách. Rodiče sedmáků se dozvěděli informace 
související s rodičovskými kompetencemi a spolupra-
cí se školou v programu Společně na cestě. Pedago-
gové I. a II. stupně posílili své vědomosti v Průvodci 
na cestě ve zdravých partnerských vztazích a  rodi-
čovství. Proběhly i zdařilé supervize s PPP Ústí nad 
Orlicí – Pomoc na cestě. Všechny dotační programy 
byly velmi přínosné a nás těší, že i  v  letošní výzvě 
jsme se dostali do výběru škol, které v tomto projektu 
budou podpořeny. 

Exkurze na Trading Centre 
Vybraní žáci 8. ročníků měli možnost pod vedením vy-

učujících cizích jazyků navštívit střední školu v Litomyšli 
– Trading Centre (TC), která pro ně připravila skvěle zor-
ganizované dopoledne. Měli jsme možnost se seznámit 
se školou díky profesionální prezentaci paní zástupkyně 
a 2 žákyň, které byly v rámci studia na studijním poby-
tu (Erasmus) v Barceloně. Žáci navštívili reálnou výuku 
anglického a německého jazyka a okusili, jak náročné je 
studium po základní škole čeká. Velmi kladně hodnotili 
živou a vtipnou hodinu německého jazyka, profesionální 
výuku anglického jazyka, kdy oba dva učitelé perfektně 
hovořili anglicky a studenti TC pružně reagovali v komu-

Zprávy z Masarykovy základní školy

nikaci s nimi. Děkujeme za milé a profesionální přijetí ze 
strany všech zúčastněných na Trading Centre. 

Pohlazení pro maminky – recitační soutěž 
Každý rok zahajují žáci prvního stupně v lednu pro-

jekt Pohlazení pro maminky, který vyvrcholí v květ-
nu vystoupením pro maminy k  Svátku matek. Žáci 
se svými učitelkami vybírají vhodné texty k přednesu 
a recitátoři soutěží mezi sebou nejprve v třídních ko-
lektivech a potom ve školním klání. Naši školu dále 
reprezentovalo 12 žáků v oblastní soutěži, která se 
konala v CBM v Poličce. A velmi úspěšně. Mezi žáky 
prvních tříd získala 1. místo Beata Marková a 3. mís-
to Antonín Břeň. Ve druhé kategorii žáků 4. a 5. tříd 
získali čestné uznání Jolana Klimešová, Sofie Kavano-
vá a Jan Pávek. S diplomem z 2. místa postupuje do 
okresního kola ve Svitavách Karolína Marková a ze 3. 
místa Lucie Škaroupková a  Jan Teplý. Školního kola 

Dětské scény, recitace II. stupně, se zúčastnilo 26 
recitátorů. Z oblastního kola postoupily do okresního 
Nela Řebíčková ze 7. B a Teodora Černá ze 6. D. Všem 
postupujícím držíme palce. 

Jak (ne)vyloupit Českou národní banku 
Osmé ročníky odjely do Prahy na expozici ČNB 

Lidé a  peníze. Všechny třídy vyzbrojeny vším po-
třebným k ukradení druhé největší mince na světě, 
vážící přes sto kilogramů, se o  to alespoň pokusily. 
Bezpečnostní opatření v bance nás donutila odevzdat 
pepřáky, nože, kleště a příbory, a  tak se z nás bo-
háči nestali. Některé ročníky navštívily také Muzeum 
Karla Zemana, některé Národní muzeum, nebo Praž-
ský hrad. Krásné počasí nám umožnilo prohlédnout 
si i Staroměstské náměstí a Karlův most. Největším 
zážitkem bylo setkání s  youtuberem Tarym, s nímž 
holky natočily krátkou skeč.       -har-

Jarní měsíce tradičně v ZUŠ patří mimo jiné soutě-
žím základních uměleckých škol, a tak i za březen pro 
vás máme krátké shrnutí, jak se našim žákům vedlo. 
V minulém čísle Jitřenky jste si mohli přečíst výsledky 
okresního kola soutěže ZUŠ ve hře na klavír, které pro 
naše žáky znamenalo mnoho krásných umístění, včetně 
postupu pětice žákyň do krajského kola soutěže. To se 
konalo 5. 3. ve Vysokém Mýtě a také zde si holky sáhly 
na krásná umístění.

Ze třídy paní učitelky Ivy Komárkové se na 3. místě 
umístily ve svých kategoriích Natálie Mihulková a Adé-
la Nquyen, na místě druhém pak Adéla Kořínková. 
Jedna ze dvou zástupkyň třídy paní učitelky Kateřiny 
Grubhofferové, a to konkrétně Anna Hamanová, získala 
ve své kategorii 1. místo. Úspěšný soutěžní den pak ve 
velkém stylu zakončila Helena Kadidlová, která si vybo-
jovala 1. místo s postupem do ústředního kola soutěže, 
od poroty navíc obdržela ocenění za interpretaci sklad-
by Z. Fibicha „Upomínka“ a stala se zároveň absolutním 
vítězem kategorií do 13 let! Třešničkou na pomyslném 
dortu pak bylo ocenění za vynikající přípravu žáků pro 
paní učitelku Kateřinu Grubhofferovou. Všem našim mla-
dým klavíristkám a jejich pedagožkám moc gratulujeme 
a  Heleně Kadidlové přejeme, ať se jí dobře hraje také 
v dubnovém celostátním kole v Praze.

V letošním školním roce se koná také soutěž výtvar-
ného oboru. Naši výtvarníci již mají za sebou krajskou 
přehlídku, která se konala na začátku měsíce března v je-
víčské synagoze. Do soutěže se za naši školu přihlásilo 
celkem 8 výtvarných cyklů, 1 animace a 2 jednotlivosti. 

ZUŠ Tři z  těchto přihlášených projektů získaly zlatá pásma 
s  postupem do celostátního kola přehlídky. Jedná se 
o  animaci „O  tygrovi Fridolínovi“ Štěpánky Šimonové 
(pod vedením Lucie Muchovičové), která je ke zhlédnutí 
na youtube kanále školy. Dále cyklus prací Hádej, hádej, 
hadači od dnes již jednou zmiňované Adély Nguyen 
a cyk-lus prostorových ilustrací od Loty Kučerové (obě 
pod vedením Ludmily Pillmayerové). 

Ve stříbrném pásmu se pak umístili Štěpán Dobiáš, 
Simona Báčová, Nela Švecová, Jolana Klimešová, Gabri-
ella Müllerová a Marie Martinů s prostorovými objek-
ty s názvem „Kašírované hlavy“. Filip Mareš s kresbou 
uhlem s názvem „Krajina“. Dále Anna Zezulová, Ondřej 
Jandl, Marie Klimešová, Barbora Sodomková s cyklem 
maleb „Možnosti červené barvy“. Tereza Šolcová, Lud-
mila Šimonová, Adéla Nguyen, Michaela Cacková, Marta 
Buchynska a Adéla Nedělová s cyklem prošívaných kya-
notypií a také Lucie Zerzánková s cyklem „Designové 
květiny“.

A  bronzovým pásmem byli oceněni Jan Romportl 
s počítačovou grafikou s názvem „Krajina“, Tereza Ště-
pánková, Jaroslav Haman, Adéla Benešová, Sofie Kuče-
rová a  Jáchym Dvořák s  „Plstěnými krajinami“ a  také 
Jolana Klimešová, Xavier Eddie Pavaloie, Štěpán Dobi-
áš, Václav Romportl, Matěj Martinů a Sofie Dubjáková 
s cyklem maleb s názvem „Červený filtr“. 

Všem výše uvedeným děkujeme za vynikající repre-
zentaci školy!

A  se soutěžemi ještě nekončíme. Do okresních 
a krajských kol se chystají i naši žáci houslového a také 
literárně-dramatického oddělení, ale to až po uzávěr-
ce dubnové Jitřenky, a tak si o jejich výsledcích můžete 
přečíst zase příště.

A  jako každý rok si vás dovolujeme pozvat na ce-

lostátní soutěžní přehlídku Mládí a Bohuslav Martinů, 
která se u nás v Poličce koná již 14. rokem – letos to 
bude ve dnech 22. – 24. dubna 2024 a tentokráte sou-
těžíme v oborech sólový a komorní/sborový zpěv, hra 
na dechové nástroje a komorní hra dechových nástrojů.  
Do letošního ročníku se přihlásilo 240 hudebníků do-
slova ze všech koutů republiky, a tak nás čekají 3 dny 
nabité hudbou (nejen) Bohuslava Martinů. Koncert nej-
lepších účastníků proběhne ve velkém sále Tylova domu 
ve středu 24. 4. 2024 od 18 hodin. Srdečně vás tímto 
zveme na nevšední zážitek, který zajistí ti nejlepší mla-
dí hudebníci ze základních uměleckých škol, hudebních 
gymnázií či konzervatoří ve věku 5 až 20 let.  

Na závěr bychom rádi upozornili, že na webových strán-
kách školy jsou zveřejněny informace o přijímacím řízení pro 
školní rok 2024/2025, a to včetně online přihlášky do stu-
dia. Přijímací zkoušky probíhají v termínech 13. – 15. 5. 2024  
a 17. – 20. 6. 2024, veškeré další informace naleznete na 
stránkách školy www.zusbmpolicka.cz

Tomáš Jandl, zástupce ředitelky
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V Modřeci se chystá letos v srpnu Sraz rodáků a přátel 
obce. Tato krátká informace v sobě ukrývá spoustu práce, 
která přípravný výbor ještě čeká. Bude to první sraz rodáků 
v historii Modřece. 

A jak to celé začalo? 
Modřec měla prakticky po celou dobu osídlení českými 

obyvateli štěstí na zapálené a aktivní občany. Hned po vál-
ce při osídlení tu začaly rodiny fungovat při zvelebení obce 
a probuzení společenského života. To celé pokračovalo po 
celou poválečnou historii obce až do dnešních dnů. Ať už 
to byli Pavlíkovi s vyhlášenou hospodou, nebo dobrovolní 
hasiči a jiné spolky. 

Později byla velkým přínosem Hospoda u  Kosků, kde 
probíhaly např. vyhlášené Dětské dny, nebo cyklistické Tour 
de Modřec. Když manželé Koskovi ukončili provoz hospůd-
ky, odkoupilo Město Polička budovu a umožnilo zřídit zde 
Obecní dům pro podporu společenského života v Modřeci. 

Zhruba před dvěma lety se začal po kratší pauze aktiv-
ně rozvíjet společenský život. Tehdy jsme začali koketovat 
s myšlenkou založit stránky obce na internetu. Aby mohli 
zájemci sledovat život vesnice, aby věděli o různých událos-
tech a třeba sportovních akcích. 

Dne 27. listopadu 2022 jsme založili na Facebooku sku-
pinu s  jednoduchým názvem Modřec. Původní představa 
byla, že oslovíme maximálně obyvatele Modřece a možná 
pár známých. Při počtu 137 obyvatel jsme očekávali kolem 
50-60 účastníků. 

Příspěvky na stránce pomalu přibývaly a pomalu rostl 
i počet členů skupiny.  Najednou to bylo sto, během chvíle 
150 a k 7. březnu to bylo 280 členů. A pozdrav přišel třeba 
i z daleké Kuby...! 

Příspěvky zobrazovaly jak současný život v  obci, tak 
k  našemu velkému překvapení i  spoustu fotografií z  his-
torie Modřece. Najednou jsme mohli vidět, jak vypadala 
stavení před rekonstrukcemi a některá se opravdu změnila 
k nepoznání. Kde jinde by mohl člověk vidět, jak vypadala 
třeba Hospoda u Dufků předtím, než ji majitelé opravili, kde 
jinde pohlédnout do tváří dávných obyvatel. 

Sraz rodáků a přátel obce Modřec
Víte třeba, že na Baldě stával zámeček? Na stránkách je 

fotografie zámečku i současný stav, kde po něm není ani 
stopa. 

Velkou radost potom přináší děkovné zprávy od býva-
lých obyvatel a  dokonce se i  obnovily kontakty ztracené 
v čase. 

Skupina utěšeně rostla a my zjistili, že obec nemá vlastní 
znak a vlajku! 

Po proběhnutí všech náležitostí a schválení znaku přišel 
návrh uspořádat Sraz rodáků. V současnosti máme zkuše-
nosti s pořádáním turnajů v šipkách, v líném tenise, rozsvě-
cení vánočního stromu... Opravdu velkou akcí je Fotbalový 
turnaj, který pořádají mladí modrčáci v čele s Adamem Hu-
rychem a my tak máme naději, že společenský život v Mod-
řeci má budoucnost. 

Ale vraťme se zpět ke Srazu rodáků a přátel Modřece. 
Je naplánován na 17. 8. a všichni jste srdečně zváni. My se 
budeme snažit, aby se Vám u nás líbilo. 

Připravujeme výstavu starých fotografií vesnice, výstavu 
obrazů F. Borovského, proběhne mše v kostele, bude se ko-
nat žehnání vlajky... a další. 

Samozřejmostí bude hudba a občerstvení a (nejen) dob-
ré pivo. 

Pokud máte někdo doma fotografie týkající se Modřece, 
obraťte se prosím na facebookovou skupinu Modřec. Bude-
me Vám velice vděční. 

Informace o Srazu budou v  Jitřence a na facebookové 
skupině Modřec včas upřesněny. 

František Borovský

26. 4. 19:00, Tylův dům, Polička 
Od klasické pantomimy k butó, od fyzické komedie 

až po současné mimické divadlo. Jeho pantomima je 
moderní, čistá a aktuální. A i když se nechává ovliv-
ňovat jinými styly, nakonec se vždy vydává vlastní 
cestou. 

Radim Vizváry Vám představí klasická i současná, 
poetická i komická díla. Smát se i brečet pak můžete 
bez jediného Radimova slova – k  jeho umění totiž 
nejsou potřeba. Vyjádření je čistě tělesné a pojí po-
hybovou virtuozitu s herectvím. Zkrátka uvidíte, co 
dnes znamená pantomima. 

Vstupné: 450 Kč /zlevněné 350 Kč (ZTP, studenti) 
Vstupenky je možné zakoupit v  IC Polička nebo 

online v Tylově domě.

RADIM 
VIZVÁRY 
SÓLO 
Best of Radim Vizváry 

V dubnu 13. 4. pořádáme autobusový zájezd na zá-
mek do Jaroměřic nad Rokytnou a do Třebíče. Odjezd 
autobusu ze Svitav bude v 7:30 hod., z Poličky v 8:00. 
Cena zájezdu 350 Kč. Přihlášky přijímá Eva Navrátilová 
a Marta Janderová. 

V sobotu 27. 4. se bude konat tradiční pálení čaro-
dějnic na hasičské zahradě v Poličce. Odjezd vlakem 
ze Svitav do Poličky v 10:03. Sraz účastníků na nádraží 
v Poličce v 10:30. Začátek akce na hasičské zahradě je 
od 12:00. Občerstvení zajištěno. 

Těšíme se na Vás! 
Pavel Brokl, předseda 

Kardiaci zvou 

pondělí 1. dubna – Velikonoční vycházka 
Neratov 

Vlastním autobusem v 7:30 z autobusového 
nádraží do Říček v Orlických horách. Po mod-
ré TZ na rozhlednu Anenský vrch, po červené 
TZ k tvrzi Hanička a po modré TZ do Nerato-
va. Prohlídka kostela Nanebevzetí Panny Marie. 
Trasy 5 – 15 km. Vycházku vede Roman Pochop 

pátek 5. dubna – Ukliďme Česko 
I my se připojíme k celostátní akci a uklidíme 

některou turistickou trasu v okolí našeho měs-
ta. Sraz pod divadlem v  15:30. Vedoucí akce: 
Vlad. Uhlíř 

středa 10. dubna – Ukliďme Česko  
– 2. část 

Sejdeme se v 9:00 před gymnáziem v Poličce 
a uklidíme další turist. stezku. 

Vedoucí Jiří Andrle 
sobota 20. dubna – Vandr skrz Maló Hanó 
Tradiční turistická akce v Moravské Třebové 

– již 55. ročník jarního turistického pochodu. 
Individuální účast. 

středa 17. dubna – Za posledním vlkem 
Odjezd autobusem v 8:40 z autobus. nádraží, 

8:43 Polička most nebo 8:46 Zákrejsovy ul.na 
Koníkov. Odtud pěšky kolem památníku Brouč-
ků k pomníku zastřelení posledního vlka na Vy-
sočině. Po cykloznačení dojdeme do Jimramova. 
Trasa asi 10 km. 

Vycházku vede Jiří Andrle 
středa 1. května – Májová vycházka 
údolím Skuhrovského potoka. Vlakem do 

České Třebové. Po zelené TZ okolo Skuhrovské 
nádrže, po červené TZ na vrchol Palice a zpět 
Jiráskovou cestou do Č.Třebové. Trasa 17 km, 
s možností zkrátit na 10 km. 

Výlet připravil Roman Pochop 
Bližší údaje o  našich akcích najdete v  infor-

mační skříňce KČT na budově hostince „U Mrští-
ků“ v Tyršově ulici nebo na internetu www.po-
licka.cz/kct 

Na naše akce zveme i nečleny KČT. 

TURISTÉ

DAVIDEM DRÁBKEM
s ukázkami z provokativní hry KOULE 

v podání Divadelní školy při Divadelním spolku Tyl

V NEDĚLI  21.  DUBNA 2024 OD 18:00
DO DIVADELNÍHO KLUBU  

na besedu se spisovatelem, scenáristou a režisérem

Městská knihovna Polička vás zve

Vstupné v předprodeji: 80 Kč / Zakoupit online na https://www.vecizpolicky.cz/vstupenky/ 
Vstupné na místě: 120 Kč
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INZERCE
řádková
• Nabízím rekonstrukce a  opravy starých komí-

nů, čištění komínů, opravy žlabů, svodů, drobné 
zednické práce. Tel. 731 506 249, 464 620 162  
po 19. hod. 

• Provádíme očištění starých střech tlakovou vodou 
a  nátěr lakem nebo barvou. Zvýšení životnosti  
střech! Tel. 731 506 249, 464 620 162 po 19. hod. 

• Servis chlazení – Milan Fajmon Bystré. Opravy průmys-
lového chlazení, montáž klimatizací a revize úniku chla-
diva, opravy chladniček a mrazniček. Tel.: 603 782 573

• Krmiva na Kruháči, Hegerova 1153, Polička - široký 
sortiment krmiv a potřeb pro psy, kočky, hlodavce, ptá-
ky atd. Nově v nabídce krmiva pro králíky a veškerou 
drůbež za nízké ceny. Tel: 777 587 649, 777 627 575, 
libami@seznam.cz

• Koupím gramofonové LP desky do své archivní sbír-
ky. Nesbírám vážnou hudbu, lidovky ani dechovky. 
Platba ihned v hotovosti. Děkuji za nabídky na tel.: 
724 229 292 nebo e-mail: Fiat1955@seznam.cz.

• Koupím gramofonové desky. Tel: 739 067 695

• Koupím staré pohlednice, bankovky, průkazy, vyzname-
nání, militaria, apod. Tel. 608 420 808

• Pronajmu 1 patro rodinného domu v Poličce  
731 506 249.

• Doučování češtiny a angličtiny pro ZŠ a SŠ od středo-
školského učitele. Všední dny i víkendy, časová flexibili-
ta. Tel. 777 112 174

• Koupím jakoukoliv JAWA, SIMSON, MZ, ČZ či PAV. Dě-
kuji za nabídku. Tel. 723 971 027

• Pronajmu garáž za THT. Cena dohodou. Tel 605 178 158

Láska prochází žaludkem – tak se to říkává. 
A něco na tom určitě je, protože dobré jídlo potěší 
jazyk, zažene hlad a často zlepší náladu. A tak každý, 
kdo vás pohostí dobrým jídlem, si vás do jisté míry 
i získá. Proto se také obchody často uzavírají u dob-
rého jídla a pro vládce zemí se pořádají hostiny. 

Láska je poeticky spojována se srdcem a dobré 
jídlo je prozaicky spojené s trávením. A právě naše 
srdce a trávicí soustava jsou dnes často nemocné. 
Infarkty postihují čím dál tím častěji mladší jedince, 
a  to i  z  řad sportovců a  rakovina trávicího traktu 
je jedna z  nejrozšířenějších forem rakoviny v  naší 
zemi a dlouhou dobu jsme patřili k zemím s největ-
ším výskytem této nemoci na světě. Mezi příčiny 
onemocnění srdce a trávicího traktu je často řazen 
špatný životní styl. Jeho neoddělitelnou součástí je 
právě jídlo. 

Pokud nám tedy na někom záleží a  chceme ho 
potěšit dobrým jídlem, nebo si ho dobrým jídlem 
získat, mělo by nám také záležet na tom, aby toto 
jídlo nebylo škodlivé. Žel zažitá představa je, že dob-
ré jídlo je nezdravé a zdravé jídlo zase méně chut-
né. My se snažíme tuto představu změnit, a proto 

Klub
zdraví
zve

Přidejte se k nám a společně udělejme Poličku zase o něco čistší. 

Ukliďme Poličku
Opečme buřty

13. dubna 2024

Sraz na úklid ve 14 h u fotbalového stadionu.
Opékání od 16 h na cestě k salaši.
Akce se koná za každého počasí.

představujeme jídla, která jsou zdravější a zároveň 
chutná. Tentokrát jsme pro vás připravili přednášku 
o potravinách prospěšných právě pro srdce a trávicí 
soustavu. Jako již tradičně budete moci ochutnat jíd-
la z některých z těchto potravin a získat také recep-
ty, podle kterých si je budete moci sami doma uvařit. 

Přednáška proběhne v Mozaice, a  to ve středu 
10. dubna od 18:00 hodin. 

Těšíme se na Vás. 
Za tým Klubu zdraví Polička 

Karel Klíma

POJIŠŤOVNY 
POD JEDNOU 
STŘECHOU 

Všechny konzultace  
jsou zdarma

Masarykova 20, 572 01 Polička 
+420 774 667 585
lukas.kvapil@partners.cz

www.partnerspolicka.cz

Inzerce_Kvapil_2023.indd   5 27.11.2023   16:54
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TA VZPOMÍNÁME
Děkujeme za to, že jsi 

byl, za každý den, který 
jsi s  námi žil. Dne 23. 
dubna. uplyne rok, kdy 
jsme se museli rozloučit 
s  naším milým Ladisla-
vem Povolným. Žije dál 
v  nás a  v  našich vzpo-
mínkách. Rodina 

Dne 19. května 2024 
si připomeneme páté vý-
ročí, kdy nás opustil náš 
milovaný manžel, tatínek, 
dědeček a  bratr Fran-
tišek Šudoma. S  láskou 
vzpomíná rodina. 

V březnových dnech 
uplynulo 35 let, co nás 
navždy opustila naše 
milovaná manželka, ma-
minka a babička paní 
Irena Vrabcová. Nikdy 
na ni nezapomeneme, 
protože stále žije v na-

šich srdcích. Manžel Ladislav a dcery Vlaďka 
a Ivana s rodinami.

Chtěl bych poděkovat panu doktorovi Ha-
manovi za obětavou péči o  moji maminku 
paní Emílii Štoudkovou v  posledních týd-
nech jejího života. S jeho pomocí se podařilo 
zvládnout její odchod v domácím prostředí, 
což bylo jejím velkým přáním. 

Děkuji
Bohuslav Štoudek 

Poděkování

Chtěla bych touto cestou poděkovat poctivému 
nálezci, který ve středu 6. 3. před Českou spořitelnou 
v Poličce nalezl větší částku peněz. Nálezce nezaváhal 
a peníze odevzdal pracovníkům České spořitelny. Ti už 
ve spolupráci s podatelnou MěÚ kontaktovali Městkou 
policii a s její pomocí mi byly peníze vráceny. Ještě jed-
nou děkuji všem zúčastněným!           E. Škorpíková 

Poděkování 
poctivému nálezci

Jsou dva druhy bolesti: bolest špat-
ná a  bolest dobrá. Vypadá to zvláštně, 
ale s trochou nadhledu lze bolesti takto 
rozdělit. Bolest špatnou není zapotřebí 
obsáhle představovat – bolavé zuby, ne-
příjemné zranění, akutní nemoc, nehojící 
se rána na těle či na duši. Bolest, která 
člověka trápí. Na opačné straně se na-
chází bolest, která kromě trápení přináší 
i nějaký dobrý pocit – když si po namá-
havém dni s  rozbolavělým tělem řekne-
te: „To je skvělé, zvládli jsme všechnu 
potřebnou práci, ba i něco navíc.“ Nebo 
když při výletě vystoupáte na vysokou 
horu, nohy vás sice bolí, ale ten jedinečný 
výhled svrchu za to stojí. Bolest, kterou 
rádi sneseme. 

V  současné Poličce se ve veřejném 
dění objevuje několik bolestivých témat, 
například nedostatek nájemního bydle-
ní, přítomnost hazardu na území města, 
podoba nového nákupního centra anebo 
otázka rovnovážného přístupu na strán-
ky měsíčníku Jitřenka. Není snadné na-
lézt řešení. Střetávají se různé pohledy, 
zaznívají protichůdné argumenty a  lidé 
se nemohou jednoduše dohodnout. Pro-
blémy, jaké jsme si nepředstavovali, že je 
kdy budeme řešit. Nepřáli jsme si je. Lépe 
by se nám žilo bez nich, ale ony jsou teď 
tady a bolí. Ubírají nám sílu, ztrpčují nám 
život, vnášejí napětí do našich soused-
ských vztahů. 

Kladu si otázku: Jakého druhu jsou 
bolesti našeho města? Řadí se mezi ty 
špatné, nebo mezi ty dobré? Já si v nich 
troufám vidět ony bolesti dobré. Jsou 
sice nepříjemné, ale zároveň jsou přízna-
kem čehosi vzácného a dobrého, pro co 
se vyplatí bolest snášet. My máme pro-
stor spolu diskutovat, oponenti nejsou 
pronásledováni, každý má šanci vstoupit 
do volební soutěže o vedení města. Sa-
mozřejmě, že ne vždy zvítězí můj názor, 
ale má možnost svobodně a beztrestně 
zaznít. To není málo. To je skvělé. To je 
luxus, jaký většina lidstva nemá. 

Demokracie není bezbolestná. Někdy 
se tuze bolestně dobíráme řešení, vý-
měny názorů nejsou vždy příjemné. Ale 
pořád je to lepší varianta, dokud spolu 
můžeme diskutovat. Mnohem horší by 
bylo, kdyby se diskutovat nedalo. Kdyby 
rozhodnutí byla diktována, politická sou-
těž se nekonala a protivníci byli umlčo-
váni či likvidováni. To by byla skutečně 
špatná bolest. 

Přeji nám, abychom měli nadhled nad 
problémy, s  nimiž se potýkáme, a  aby-
chom vedle současných bolestí radostně 
a vděčně viděli svobodu, ve které žijeme. 

Jiří Tengler

VERTIKÁLA 
Dobrá bolest

Otevřeno 

od 1.3.2024

Heydukova 511 Polička

Dne 3. dubna oslaví 
krásné 90. narozeniny paní 
Věra Luňáčková z  Poličky. 
K  tomuto významnému 
životnímu jubileu jí ze srd-
ce přeje celá rodina hlavně 
pevné zdraví a mnoho krás-
ných chvil strávených se 
svými nejbližšími. 

Blahopřání
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Letošní halová sezóna patřila k  našim nej- 
úspěšnějším v posledních letech. Sami se přesvědčte v násle-
dujících řádcích.

Mistrovství ČR
Na mistrovstvích ČR se postupně představili 3 naši zástupci 

a jedna žákovská štafeta. Jako první se představil dorostenec Sa-
muel Šafář na MČR ve vícebojích. Svůj loňský bodový součet ze 
sedmiboje vylepšil o více než 500 bodů na výsledných 4456 bodů, 
které stačily v nabité konkurenci na 13. místo. Nejhodnotnější vý-
kon předvedl v běhu na 1 000 m časem 2:46,17. Na MČR mužů 
a žen závodil v trojskoku David Beneš. Výkonem 13,90 m obsadil 
pěkné 12. místo. Lukáš Kvapil si odvezl z MČR veteránů bronzovou 
medaili v hodu diskem výkonem 38,43 m a páté místo ve vrhu 
koulí výkonem 12,45 m. V kouli se Lukáš následně představil i na 
halovém Mistroství Evropy, které proběhlo v druhé půlce března 
v polské Toruni. Posledním MČR v halové sezoně bylo mistrovství 
žactva. Na něm se představila štafeta žáků 4x200 m ve složení 
Tomáš Šafář, Jonáš Grundloch, Šimon Dudek a Filip Kaláb. Kluci 
vylepšili svůj oddílový rekord o více než 3 sekundy na hodnotu 
1:49,05 a brali pěkné 17. místo.

Krajské přebory jednotlivců
V krajských přeborech jednotlivců jsme posbírali celkem 13 

medailí a mnoho dalších pěkných umístění. První medaili – stří-
brnou – vybojovala Emma Sauerová v hodu plný míčem v kate-
gorii přípravek. V té stejné kategorii byla na 4. místě v běhu na 
600 m Nela Boháčová. Krajský přebor všech ostatních kategorií 
se pak konal první únorovou neděli v ostravské hale (účastníci 
na fotce). Nejvíce se zde dařilo Ádě Boháčové, která ovládla 60 
m a 800 m mladších žákyň a k tomu přidala 2. místo na 150 
m. Další přebornicí kraje se stala Róza Machová, která zvítězila 
v běhu na 300 m (2. nejlepším časem mladších žákyň v historii 
oddílu 46,90 s). Poslední vítězství přidal David Beneš v trojsko-
ku mužů, k tomu přidal bronz z výšky a 60 m překážek. Žaneta 

Halová sezóna Atletiky Polička
Petrásová byla 2. ve vrhu koulí žen v osobním rekordu 10,93 m. 
Adam Šafář byl bronzový ve vrhu koulí mladších žáků. Na 1500 
m žáků doběhl 2. Jonáš Grundloch a 3. Kuba Skala. Posledním 
medailovým umístěním bylo 3. místo Sama Šafáře v trojskoku 
mužů.

ZŠ na Lukách OPEN
Již od listopadu probíhal tradiční seriál závodů ve skoku 

vysokém – ZŠ na Lukách OPEN o  titul nejšikovnější výškař. 
V celkem pěti závodech se alespoň jednou představilo 34 sko-
kanů a skokanek z Poličky, Svitav, Litomyšle i České Třebové. 
V soutěži se nehodnotí pouze absolutní výkon, ale také výkon 
relativní – rozdíl mezi skočeným výkonem a výškou skokana. 
V  této kategorii tak mohou uspět i  mladší a  nižší závodníci. 
Nejšikovnější výškařkou se stala již po několikáté Sára Mele-
zínková, následovaná Nikol Dosedělovou ze ZŠ Habrmannova 
Česká Třebová a Šárkou Maříkovou z AK ISCAREX Česká Tře-
bová. V mužských kategoriích byl nejšikovnějším výškařem Petr 
Doseděl z TJ Jiskra Litomyšl, druhý byl Ondřej Němec ze ZŠ na 
Lukách a třetí Vojtěch Stodola z TJ Svitavy. Kompletní výsledky 
i další aktuality včetně fotek a videí najdete na našem Face-
booku a Instagramu „Atletika Polička“.

Ondřej Klimeš

10:00    dívky předškolní, ročník 2020 a mladší           
10:05    chlapci předškolní, ročník 2020 a mladší        
10:15     dívky předškolní, ročníky 2018 a 2019             
10:20    chlapci předškolní, ročníky 2018 a 2019          
10:30    dívky, ročník 2017                                            
10:35    chlapci, ročník 2017                                        
10:45    dívky, ročníky 2015 - 2016                               
10:50    chlapci, ročníky 2015 – 2016                           
11:00     dívky, ročníky 2013-2014                                            
11:05     chlapci, ročníky 2013-2014                             
11:10      mladší žákyně, ročníky 2011 a 2012               
11:15      mladší žáci, ročníky 2011 a 2012                     
11:20     starší žákyně, ročníky 2009-2010                  
11:25     starší žáci, ročníky 2009-2010                      
11:30     dorostenky, ročníky 2007-2008                   
11:30     juniorky, ročníky 2005-2006                          
11:40     dorostenci, ročníky 2007-2008                  
11:40     junioři, ročníky 2005-2006                            
12:00    ženy A, B, C, D                                               
12:00    muži C, D, E                                                       
12:30    muži A, B                                                         

PROPOZICE

DATUM A MÍSTO                                   
pondělí 1. května 2024, městský park

v Poličce 

STARTOVNÉ 
dospělí: 50 kč při prezenci

PŘIHLÁŠKY 
nejpozději 20 min. před startem

TRATĚ
asfalt, travnatá rovinka, dřevěný

chodník, profil rovinatý

VYHLÁŠENÍ
cca 15 minut po doběhnutí, věcné

ceny pro první tři v cíli 

SOUTĚŽ RODINNÝCH DRUŽSTEV
3 členové

PŘEBOR POLIČKY 
 
kontakt: Tomáš Večeře - 732 598 281

ATLETIKA POLIČKA

HLAVNÍ PARTNEŘI ZÁVODU

80 m
80 m
80 m
80 m
420 m
420 m
500 m
840 m
840 m    
900 m
900 m
900 m
900 m
1100 m
1100 m
1100 m
2200 m
2200 m
4400 m  
4400 m
4400 m

16. 2. HC Litomyšl B - IHC Stavoblock Rebels Polička 5:6
První semifinále bylo velmi vyrovnané a  nám se podařilo 

v závěru strhnout vítězství na naši stranu.
Branky Rebels: Švejda 2, Havlíček 2, Vápeník E., Boháček
25. 2. IHC Stavoblock Rebels Polička –HC Litomyšl B  4:5 

a   2:3 po s.n.
V odvetě 2. semifinále jsme po 2. třetině vedli 4:3 a kráčeli 

k postupu do finále.Bohužel Litomyšl ve 3. třetině utkání otočila 
a šlo se do 10 min prodloužení,které skončilo bez branek a tak 
na řadu přišly nájezdy. Po prvních dvou sériích jsme vedli 2:0, ale 
v páté sérii soupeř vyrovnal a v osmé sérii hostující Dvořák roz-
hodl o postupu Litomyšle do finále. Na nás zbylo utkání o bronz 
proti týmu Aloha Lanškroun.

Branky Rebels: Boháček, Husák, Havlíček,Šedý
Diváci: 151
2. 3. Aloha Lanškroun - IHC Stavoblock Rebels Polička  5:9
V prvním utkání o bronz jsme potvrdili roli favorita a v pře-

střelce zvítězili.
Branky Rebels: Soukal 2, Cik J. 2, Břeň, Boháček, Škraňka,-

Cik L.,Vašátko
9. 3. IHC Stavoblock Rebels Polička – Aloha Lanškroun  

10:1
Také v odvetě jsme dominovali a získali bronzové medaile.
Branky Rebels: Vápeník E. 3 ,Soukal 2, Cik J., Boháček,  

Havlíček, Šedý , Břeň
Diváci: 131
HC Litomyšl B si ve dvou zápasech poradil s týmem Skutče 

a obhájil tak loňské prvenství.
Celkové pořadí  je tedy toto:
1. HC Litomyšl B, 2. HC Skuteč, 3. IHC St. Rebels Polička,  

4. ALOHA Lanškroun, 5. HC Spartak Choceň B, 6. HC Polička B, 
7. HC Sokol Čestice, 8. ZH Pardubice

 Po loňském druhém místě jsme letos opět skončili na bed-
ně (3. místo) a v silné konkurenci tak uspěli. Soutěž se rok od 
roku zkvalitňuje a příští sezonu by mohly přibýt další 2 oddí-
ly - Lokomotiva Č. Třebová a  Opočno, které letos nedohrálo 
krajskou ligu. 

Novinky a  rozpis okresního přeboru budeme zveřejňovat na 
www.rebelspolicka.cz a na facebooku a instagramu  rebelspolicka.

Děkujeme Vám všem za přízeň a podporu.

IHC STAVOBLOCK
REBELS
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Na závodní plochu se vrátila 
dlouholetá poličská závodnice v ae-
robiku Vendula Scheibová. Ve svých 
36 letech navázala na úspěchy 
z minulých let, jako je titul Mistryně 
ČR SAMC, Missis Aerobik ČR a více 
než 90 vítězství v  soutěži Aerobic 
Master Class. V  loňském roce si 
odnesla celkem 7 medailí, včetně 
2  zlatých, 3 stříbrných a  1 bron-
zové, a získala pamětní medaili pro 
top 10 nejlepších závodníků sezony 
2023 Aerobic Dance League. 

Letošní rok začala úspěšně s jed-
ním zlatem a  jedním bronzem na 

Zlatý návrat po mateřské pauze
lednových závodech. Ale skutečný životní úspěch 
přišel pro Vendulu v  březnu v  Praze, kde získala 3 
zlaté medaile během jediného dne. Maminka syna 
Matyáška, která na otázky, kdo ji trénuje, s úsměvem 
odpovídá, že právě vlastní syn. „Dlouhá léta se připra-
vuji sama. Je za tím hlavně disciplína a velká radost 
z pohybu. Medailová ocenění jsou už spíše bonusem.“ 
Nyní Vendula předává své bohaté zkušenosti také na 
lekcích v rodné Poličce. „V Drill Centru vedu lekce Fit 
Mami pro maminky za přítomnosti dětí, funkční tré-
ninky a  jógu.“ Po 18 letech strávených jako osobní 
fitness trenérka v Praze se Vendula rozhodla rozšířit 
svou nabídku sportovních služeb i do Poličky a okolí 
a rozhýbat všechny věkové kategorie. 

Jan Scheib 

PLAVECKÝ BAZÉN – OTEVÍRACÍ DOBA DUBEN 2024 

Kontakt: 461 725 631, bazen@tespolicka.cz www.tespolicka.cz Facebook: Plavecký bazén Polička 
 

  V  E  Ř  E  J  N  O  S  T OMEZENÍ 
1.4. Po ZAVŘENO  

2.4. Út 6:00-7:30 
14:00 - 16:00
18:00 – 20:00 18:00 - 19:30 obsazeny 2 dráhy 

3.4. St  
11:30 - 16:00
18:45 – 20:00 kondiční plavání 

4.4. Čt 6:00-7:30 
14:00 - 17:00
18:00 – 20:00 18:00 - 18:30 obsazeny 2 dráhy 

5.4. Pá  12:00 - 20:00 
6.4. So  14:00 – 20:00
7.4. Ne  13:00 – 19:00

8.4. Po  
13:30 - 16:00
18:00 – 20:00 18:00 – 19:00 obsazena 1 dráha 

9.4. Út 6:00-7:30 
14:00 - 16:00
18:00 – 20:00 18:00 – 19:30 obsazeny 2 dráhy 

10.4. St  
11:30 – 16:00
18:45 - 20:00 kondiční plavání 

11.4. Čt 6:00-7:30 
14:00 – 17:00
18:00 - 20:00 18:00 - 18:30 obsazeny 2 dráhy 

12.4. Pá  12:00 – 20:00
13.4. So  14:00 – 20:00
14.4. Ne  13:00 – 19:00

15.4. Po  
13:30 - 16:00
18:00 – 20:00 18:00 – 19:00 obsazena 1 dráha 

16.4. Út 6:00-7:30 
14:00 - 16:00
18:00 – 20:00 18:00 – 19:30 obsazeny 2 dráhy 

17.4. St  
11:30 – 16:00
18:45 - 20:00 kondiční plavání 

18.4. Čt 6:00-7:30 
14:00 - 17:00
18:00 – 20:00 18:00 - 18:30 obsazeny 2 dráhy 

19.4. Pá  12:00 – 20:00
20.4. So  14:00 – 20:00
21.4. Ne  13:00 – 19:00

22.4. Po  
13:30 - 16:00
18:00 – 20:00 18:00 – 19:00 obsazena 1 dráha 

23.4. Út 6:00-7:30 14:00 - 16:00
18:00 – 20:00 18:00 – 19:30 obsazeny 2 dráhy 

24.4. St  
11:30 – 16:00
18:45 - 20:00 kondiční plavání 

25.4. Čt 6:00-7:30 
14:00 - 17:00
18:00 – 20:00 18:00 - 18:30 obsazeny 2 dráhy 

26.4. Pá  12:00 – 20:00
27.4. So  14:00 - 20:00 
28.4. Ne  13:00 – 19:00

29.4. Po  13:30 - 16:00 
18:00 – 20:00 18:00 – 19:00 obsazena 1 dráha 

30.4. Út 6:00-7:30 14:00 – 16:00
18:00 – 20:00 18:00 – 19:30 obsazeny 2 dráhy 

V čase kondičního plavání je tobogán uzavřený. Vyhrazeno právo na změnu provozní doby.  

PLAVECKÝ BAZÉN
– OTEVÍRACÍ DOBA DUBEN 2024

V čase kondičního plavání je tobogán 
uzavřený. Vyhrazeno právo na změnu 
provozní doby.

Kontakt: 461 725 631, bazen@te-
spolicka.cz www.tespolicka.cz Face-
book: Plavecký bazén Polička

SAUNA: 
Muži: st a pá 16:00 – 20:00 
Ženy: čt 16:00 – 20:00 
Ženy: so 14:00 – 17:55 
 18:00-20:00 společná 
Společná: neděle 15:00 – 18:00 
FITCENTRUM: 
Pondělí: 10:00 – 12:00, 14:00 – 20:00
Úterý: 14:00 – 20:00 
Středa: zavřeno 
Čtvrtek: 14:00 – 20:00 
Pátek: 10:00 – 12:00, 14:00 – 20:00 
Sobota:  14:00 – 16:00
 (listopad – duben) 
 17:00 – 19:00 (květen – říjen) 
Neděle:  zavřeno 
Více na facebooku: Fitko VESLO Polička 
ZIMNÍ STADION: 
Zimní stadion je uzavřený. 
Z  důvodu plánované opravy střechy 
zimního stadionu není instalována in-
line plocha. 
Kontakt: Miloš Grubhoffer 461 725 427, 
605 246 743, zimnistadion@tespolicka.
cz 

Společnost T.E.S., s.r.o. vypisuje vý-
běrové řízení na provozování kiosku 
v  areálu koupaliště v  Poličce pro rok 
2024. Bližší informace jsou uvedeny na: 
www.tespolicka.cz

Sportreg sdružuje aktivní rodiny, věnuje se nenásilnému, 
všestrannému rozvoji dětí a  systematické sportovní přípravě 
mládeže. Nové Město na Moravě a Polička jsou hlavními mís-
ty pro setkávání našich licencovaných trenérů s dětmi ze širo-
kého okolí. První zkušenosti s kolem u nejmenších dětí do 10 
let a techniku bmx + enduro rozvine Jirka Zvolský. Všestranné 
sportovce a začínající závodníky ve věku 10-15 let trénuje ne-
únavný Fanda Groulík, kterého letos doplní zkušený závodník 
Jirka Holec. Středoškolákům v NMNM se věnuje Karel Srnský. 

Loňská absolventka sportovního gymnázia Gynome a býva-
lá členka Sportreg Patricie Srnská nyní studuje VŠ, je členkou 
českého reprezentačního týmu MTB a patří do užší nominace 
na letošní Olympiádu v Paříži. Současný student čtvrtého roč-
níku Gynome Mikuláš Řehořík je loňským mistrem ČR v BMX 
Freestyle a je také členem reprezentačního týmu. 

Sportreg své svěřence vede k  rozvinutí všestranných do-
vedností, vybudování lásky ke sportu, životní disciplíně, hou-
ževnatosti a cílevědomosti, podporujeme zdravou soutěživost. 
Tvoříme spokojenou a bezpečnou sociální skupinu aktivních lidí, 
můžete mezi nimi být i vy! 

Velmi děkujeme našim sponzorům a příznivcům! 
Více na www.sportreg.cz/sportovni-spolek. 

Mgr. Marek Bárta

SPORTREG 
– spolek se zaměřením 
na cyklistiku

Všechna naše mládežnická družstva vstupují do závěreč-
ného finiše ve svých kategoriích. Děvčata v přehazované čeká 
poslední kolo 14. dubna v Lanškrouně. Drží pódiové umístění, 
tedy 6. místo. O level vyšší kategorie trojky D 2, kde máme dvě 
družstva, budeme mít poslední zastávku ve Svitavách a České 
Třebové. Holky zatím 11. a 14. místo. V příštím roce budou již 
nastupovat v šestkovém volejbale. 

Mladší žákyně vyzvou v dubnu Lanškroun, Svitavy, Pardubi-
ce a Dolní Újezd. Objeví se naposledy v A skupině. Na ně prav-
děpodobně zbyde bramborová medaile. 

Starší žákyně své poslední kolo odehrají doma proti druž-
stvům Svitav a  Pardubic. I  ony v  pódiové přestřelce uhájí  
6. místo. 

Starší žáci se představí doma, a  to 7. dubna, budou hájit 
13. místo. 

Kadetky o den dříve, v domácí hale, můžete vidět v posled-
ním zápase proti Svitavám. Tady určitě cinkne nějaká medaile. 

Naši nejmenší bojovali v Barevném minivolejbale ve Svita-
vách v barvách žluté a oranžové. Johana Jílková a Adéla Čechá-
ková přivezly první místo a Denisa Šenkeříková a Tereza Trnová 
místo druhé. V dubnu hostí tento festival Dolní Újezd a Česká 
Třebová.           -har-

Volejbalové
zprávy

Ve dnech 2.– 3. března se v pražské Stro-
movce konalo halové mistrovství ČR žactva. 
V kategorii starších žaček v běhu na 1 500 
m zvítězila Lucie Jílková ze Sádku u Poličky 
závodící za TJ Svitavy v čase 4:54.99 m. 

Z. Č 

Zlato míří
do Sádku
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Středa 14. 2. – SK TŘEBECHOVICE – HC SPARTAK 
POLIČKA  4:6 (2:2,0:2,2:2) 

Branky: Šerejch, Vondra, Prokopec, Kunstmüller, Sle-
zák, Tobiáš 

As.: Malenovský 2, Šerejch 2, Střecha, Tobiáš 
Spartak odjížděl k tomuto utkání v okleštěné sesta-

vě, ale i přesto dokázal Třebechovice podruhé v sezóně 
porazit. Sice od 8. minuty prohrával a závěrečný účet 
první třetiny byl pak 2:2. Utkání bylo vlastně rozhodnu-
to ve druhé části , když mezi 28. a 30. minutou skóroval 
nejdříve Prokopec a vzápětí Kunstmüller. V závěrečné 
dvacetiminutovce přidal pátou branku Slezák. Domácí 
tým však nejdříve snížil na 3:5 a minutu před koncem 
při přesilové hře 5 na 3 na 4:5. Při závěrečné hře bez 
brankáře pečetil vítězství šestou brankou Tobiáš. 

Neděle 18. 2. – STADION NOVÝ BYDŽOV – HC 
SPARTAK POLIČKA  15:3 (4:2,6:1,5:0) 

Branky: Střecha, Šerejch, Boštík 
As.: Martinů, Malenovský, Vondra, Šerejch 
V  první třetině Spartak ještě soupeři odolával. 

Na úvodní branku Bydžova odpověděl Střecha, když 
v 8. minutě vyrovnal, ale konečný účet po dvaceti mi-
nutách byl 4:2. V dalším průběhu utkání se našim hrá-
čům vymstila nedůraznost před naší brankou. Během 
zbylých čtyřiceti minut přišlo několik částí, kdy během 
2 minut soupeř vstřelil dvě nebo i tři branky. Už po 2. 
třetině byl zápas rozhodnut a v poslední části soupeř 
svoje skóre navýšil na konečných 15:3. 

HC SPARTAK POLIČKA
Středa 21. 2. – HC SPARTAK POLIČKA – HC SLO-

VAN MORAVSKÁ TŘEBOVÁ  4:11 (1:4,2:4,1:3) 
Branky: Kunstmüller, Tobiáš, Střecha, Martinů 
As.: Martinů 2, Kunstmüller 2, Střecha, Zobač 
Poslední utkání základní části domácímu Spartaku 

vůbec nevyšlo. V úvodní třetině inkasoval 4x, ale nebýt 
naší dlouhotrvající slabosti nevyužívání vyložených šancí 
mohl být výsledek nerozhodný. V dalším průběhu utkání 
Slovan technicky a hlavně rychlostně naše hráče převy-
šoval a jeho brankový účet se zastavil na jedenáctce. 

Neděle 25. 2. – HC DVŮR KRÁLOVÉ n/L  – HC 
SPARTAK POLIČKA  2:7 (0:2,0:2,2:3) 

Branky: Martinů 3, Elis, Šerejch, Boštík, Kunstmüller 
As.: Střecha 3, Kunstmüller 2, Martinů, Beran, Boštík, 

Malenovský, Elis 
Po odehrání základní části pro náš tým pokračovala 

soutěž tak, že se Spartak z pozice 15. místa utkal na dvě 
vítězná utkání s mužstvem ze 16. místa Dvorem Králové 
nad Labem. První utkání se odehrálo na hřišti soupeře. 
Spartak hned od úvodu tahal za delší konec. Domácí 
mužstvo skórovalo poprvé až v 7. minutě závěrečné třeti-
ny za stavu 0:5. To ale na výkon našeho mužstva nemělo 
vliv a to nakonec dokráčelo v klidu k vysokému vítězství. 

Neděle 3. 3. – HC SPARTAK POLIČKA – HC DVŮR 
KRÁLOVÉ n/L  4:8 (1:5,1:1,2:2) 

Branky: Martinů, Prokopec, Boštík, Šerejch 
As.: Kunstmüller 2, Střecha 2, Hamerník, Elis, Zobač 
Tak, jak se Spartaku povedlo první utkání na ledě 

soupeře, tak to druhé před domácím publikem se nepo-
vedlo vůbec. Mezi 7. a 8. minutou 2x inkasoval. Ve 14. 
minutě Jarda Martinů snížil a vypadalo to dobře, jenže 
jen vypadalo. Dvůr Králové do konce první třetiny skóro-
val ještě 3x, když pátá branka padla jednu vteřinu před 
první sirénou a bylo vlastně po zápase. V dalším průbě-
hu utkání Spartak už jen korigoval výsledek. 

Neděle 10. 3. – HC SPARTAK POLIČKA – HC DVŮR 
KRÁLOVÉ n/L  4:5 (1:1,1:0,2:3,0:1) 

Branky: Střecha 2, Kunstmüller, Malenovský 
As.: Havlík, Kunstmüller, Střecha, Vondra, Zobač, Beran 
Ani třetí rozhodující utkání nepřineslo vítězství, ačkoli 

herní projev Spartaku byl daleko lepší než v  předešlém 
měření sil. Sice hned ve 49. vteřině inkasoval, ale toto man-
ko se podařilo zlikvidovat do konce první třetiny. V úvodu 
druhé části poslal Spartak do vedení Kunstmüller. Tlak na-
šeho mužstva sílil a vyústil v trestné střílení, které bohu-
žel zůstalo nevyužito. Vzápětí jel sám na branku soupeře 
nejdříve Havlík a následně Střecha, ale svoji šanci ani jeden 
nevyužil. Stav 2:1 vydržel do 44. minuty, kdy soupeř vyrov-
nal a o necelou minutu později šel do vedení – 2:3. Ma-
lenovský o několik minut později vyrovnal, hostům vrátil 
vedení v 52. minutě Kačerovský. Těsně před koncem třetí 
třetiny, v čase 58:24 pěknou střelou do šibenice vyrovnal 
Střecha a šlo se do prodloužení. Domácí Spartak měl ně-
kolik šancí, ale nevyužil je a tak přišel trest 7 vteřin před 
koncem pětiminutového prodloužení, kdy Zmítko prostřelil 
našeho gólmana a udělal tak tečku za letošní sezónou. 

Veškeré informace naleznete na webových stránkách 
klubu www.hcpolicka.com 

Výbor oddílu HC SPARTAK POLIČKA

Třem hokejovým hráčům klubu HC Spartak Polička 
se v únoru letošního roku splnil sen každého mladého 
hokejisty a kluci dostali příležitost jet do Kanady a za-
hrát si mládežnický turnaj v kanadském Quebecu. 

Mladí hráči z  Poličky se stali součástí hokejového 
týmu North Bohemia Stars pod vedením trenéra pana 
Miroslava Mrázka. Dne 9. 2. odcestovali do kanadského 
Quebecu, kde se každoročně pořádají hokejové turnaje 
mládežnických kategorií. Pro město Quebec jsou tyto 
turnaje velkou událostí a celé město žije v těchto dnech 
právě hokejem. Útočníci Matyáš Charvát, Marek Ob-
louk a obránce Adam Pavliš vybojovali s týmem North 
Bohemia Stars (výběr ročníku 2011, kategorie U13) 
v kanadském Quebecu na turnaji PEE-WEE Internatio-
nal B.S.R. 47 v jeho nejtěžší katergorii AAA-Élite první 

Splněný sen mladých
hokejistů v Kanadě

místo a dovezli si do Čech zlaté medaile. Turnaj se konal 
od 8. do 18. února 2024 v jednotlivých kategoriích. Tým 
zvítězil ve všech pěti zápasech a kluci nastupovali vý-
hradně proti kanadským soupeřům. 
12.2. North Bohemia Stars vs. Cole Harbour 
Wings – 10:0 
15.2. North Bohemia Stars vs. Mauricie 
Estacades – 4:1 
16.2. North Bohemia Stars vs. Halifaw, 
Hawks – 4:1 
17.2. o postup do finále North Bohemia 
Stars vs. Est du Qc. Albatros – 7:4 
18.2. finále North Bohemia Stars vs. Beauce 
App Canam – 7:1 

Tým Bohemia Stars byl poskládaný hráči ročníku 
2011 z celé České republiky. Do týmu byl také nomi-
nován Albert Zaal, syn poličského rodáka Pavla Zaala. 
Albert hraje hokej za hokejový tým HC Com-Sys Říčany. 
Před odjezdem do Kanady kluci absolvovali tři jedno-
denní kempy v  Říčanech, Neratovicích a  Rakovníku. 
Z Qubecu si kluci dovezli nejen skvělé hokejové zážitky 
díky vyhranému turnaji, ale také navštívili hokejový zá-
pas juniorů klubu Quebec Remparts v hokejové aréně 
Videotron Centre. V rámci volného času odehráli přátel-
ské utkání proti kanadskému týmu LYNX, ve kterém zví-
tězili. Během mimohokejového programu také navštívili 
např. vesničku sportu Valcartier se sněžnými skluzavka-
mi, Chute Montmorency Park se zamrzlým vodopádem, 
nejstarší čokoládovnu v  Quebecu na ostrově Orléans 

a sjezd na indiánských saních. 
Touto cestou bychom my rodiče chtěli poděkovat 

poličskému trenérovi mládeže Milošovi Grubhofferovi 
ml. za to, jak skvěle kluky trénuje, hokejovému klubu HC 
Spartak Polička za to, že kluky pustil na tento hokejový 
turnaj v  rozehrané sezóně, základním školám za uvol-
nění z výuky a celému realizačnímu týmu North Bohe-
mia Stars. Rodinám a kamarádům Božanům děkujeme 
za finanční a morální podporu a ostatním kamarádům 
a přátelům za fandění a krásné přivítání při návratu na 
pražském letišti. Velké poděkování patří především Ma-
tyášovi, Markovi a Adamovi za jejich píli a nasazení, ja-
kým se hokeji věnují.
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Jitřenka – měsíčník, periodický tisk územního samosprávního celku, dodáván zdarma do poštovních schránek občanů a firem Poličky a integrovaných obcí každého 1. dne v měsíci. 
Vydává: město Polička, Palackého nám. 160. Místo vydání: Polička. Šéfredaktor Markéta Kutilová. Korespondenční adresa: MěÚ Polička, Palackého nám. 160, tel. 773 606 718, email: 
jitrenkapolicka@gmail.com. Redakční rada: Ing. A. Klein, Ing. L. Vrabec, Ing. N. Šauerová. Registrováno MK ČR pod č. E 14219. Možnosti kontaktu: tisková mluvčí města Poličky, 
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KAM DNES?

Uzávěrka příštího čísla Jitřenky je 15. dubna 2024.

04. 02. 16:00–21. 04. 16:00 VZHŮRU DO STŘEDOVĚKU! Městské muzeum a galerie Městské muzeum a galerie Polička
05. 03. 09:00–07. 04. 16:00 DEJTE VEJCE MALOVANÝ Městské muzeum a galerie Městské muzeum a galerie Polička
03. 04. 14:00 MINULOST ČECHŮ A MORAVANŮ / Václav a Boleslav - boj dobra se zlem? Městská knihovna Polička Městská knihovna Polička
03. 04. 14:00 Trénování paměti DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
06. 04. 19:00 CZUKR aneb čeština pro dospěláky z Ukrajiny ŘKF děkanství Polička Fara - ŘKF děkanství Polička
06. 04. 21:00 Thomas Atlas Soul Band (aka Tom C Walker, Birminghem, UK)  Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
08. 04. 13:30 Keramická dílna DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
09. 04. 15:00 A JE TO SVČ Mozaika Polička SVČ Mozaika
10. 04. 14:00 ROMA AETERNA / Septimius Severus, císař, jenž stranil vojákům Městská knihovna Polička Městská knihovna Polička
10. 04. 14:00 Čajovna na téma zdraví DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
10. 04. 16:00–20:00 ŘEZBÁŘSKÝ KURZ MARKA VODIČKY  SVČ Mozaika Polička SVČ Mozaika
10. 04. 19:00 Jazz  Fest Tylův dům Tylův dům
11. 04. 18:00 EXPEDIČNÍ KAMERA 2024 Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
12. 04. 17:00 Semínka dobrodějů - promítání filmu + beseda s Barborou Chuecos (Autismus jako dar) Oblastní charita Polička Městské muzeum a galerie Polička
12. 04. 20:00–21:00 KRESLENÍ SVĚTLEM SVČ Mozaika Polička SVČ Mozaika
12. 04. 20:30 GAIA MESIAH + Eva Vargo Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
13. 04. 14:00 Ukliďme Poličku - Opečme buřty Otvírání Poličky Sraz u fotbalového stadionu
13. 04. 19:00–20:00 CZUKR aneb čeština pro dospěláky z Ukrajiny ŘKF děkanství Polička Fara - ŘKF děkanství Polička
13. 04. 20:00 Schodište 40 let tour + Václav Koubek Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
14. 04. 20:00 LISTOVANÍ: Než natáhnu brka Městská knihovna Polička Městská knihovna Polička
16. 04. 18:00 Polička - dcera Pomezí ? / historie osídlení a půdorysů Spolek NÁŠ MARTINŮ Městské muzeum a galerie Polička
17. 04. 4:00 MINULOST ČECHŮ A MORAVANŮ / Boleslav Pobožný - plavba v klidných vodách Městská knihovna Polička Městská knihovna Polička
18. 04. 14:00 Narozeninové zpívání DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
20. 04. 14:00 MALOVÁNÍ NA TEXTIL  SVČ Mozaika Polička SVČ Mozaika
20. 04. 19:00–20:00 CZUKR aneb čeština pro dospěláky z Ukrajiny ŘKF děkanství Polička Fara - ŘKF děkanství Polička
21. 04. 18:00 Beseda s dramatikem a režisérem Davidem Drábkem Městská knihovna Polička Divadelní klub
22. 04.–24. 04. Mládí a Bohuslav Martinů 2024 ZUŠ Bohuslava Martinů Polička Tylův dům
22. 04. 13:30 Smetanovské malování DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
24. 04. 08:00 Speciální škola Polička - Jarní zpívání Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
24. 04. 14:00 ROMA AETERNA / Doba zmatků, doba slávy pro každého Městská knihovna Polička Městská knihovna Polička
24. 04. 18:00 Závěrečný koncert nejlepších účastníků MBM 2024 ZUŠ Bohuslava Martinů Polička Tylův dům
25. 04. 2024 18:00 Modlitba za Ukrajinu ŘKF a Farní sbor ČCE Polička Fara - ŘKF děkanství Polička
27. 04. 2024 18:30 XIII. VEČER AKUSTICKÉ HUDBY Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
27. 04. 2024 19:00 CZUKR aneb čeština pro dospěláky z Ukrajiny ŘKF děkanství Polička Fara - ŘKF děkanství Polička
28. 04. 2024 15:00 ČARODĚJNICKÝ REJ SVČ Mozaika Polička SVČ Mozaika


